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PORZĄDEK OBRAD XXIII SESJI   

RADY POWIATU RACIBORSKIEGO  

24 listopada 2020 r.  godz. 15:00 
 

Lp. Tematyka 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Informacja o porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z XXII sesji Rady Powiatu Raciborskiego.                                            

4. Wybór Komisji Uchwał i Wniosków. 

5. Informacja Starosty o pracach Zarządu Powiatu między sesjami, w tym realizacja uchwał i wniosków Rady 

Powiatu. 

6.  Raport z monitoringu Strategii Rozwoju Powiatu Raciborskiego na lata  2014-2020 

7. Zabezpieczenie przeciwpowodziowe Powiatu Raciborskiego. 

8. Podjęcie uchwały Rady Powiatu Raciborskiego w sprawie przyjęcia informacji o stanie zabezpieczenia 

przeciwpowodziowego Powiatu Raciborskiego. 

9. Podjęcie uchwały Rady Powiatu Raciborskiego w sprawie dokonania zmian w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej Powiatu Raciborskiego na lata 2020 – 2032. 

10. Podjęcie uchwały Rady Powiatu Raciborskiego w sprawie dokonania zmian w budżecie Powiatu 

Raciborskiego na 2020 rok. 

11. Podjęcie uchwały Rady Powiatu Raciborskiego w sprawie programu współpracy Powiatu Raciborskiego z 

organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 

2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2021 rok. 

12. Podjęcie uchwały Rady Powiatu Raciborskiego w sprawie zatwierdzenia wykazu przeznaczonego do zbycia 

mienia ruchomego Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej Szpitala Rejonowego im. dr. 

Józefa Rostka w Raciborzu. 

13. Podjęcie uchwały Rady Powiatu Raciborskiego w sprawie ustalenia wysokości opłat w 2021 r. za usunięcie i 

przechowywanie statków i innych obiektów pływających z obszarów wodnych położonych na terenie powiatu 

raciborskiego. 

14. Podjęcie uchwały Rady Powiatu Raciborskiego w sprawie ustalenia wysokości kosztów usuwania  

i opłat za przechowywanie pojazdów w 2021 roku na obszarze Powiatu Raciborskiego. 

15. Raport z wykonania Programu Ochrony Środowiska dla Powiatu Raciborskiego za lata 2018-2019. 

16. Interpelacje i zapytania radnych. 

17. Wystąpienie Komisji Uchwał i Wniosków. 

18. Wolne wnioski i informacje.  

19. Zakończenie sesji. 
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Ad 1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Witam Państwa radnych, minęła godzina 15:03, więc pozwólcie,  że otwieram XXIII sesję 

Rady Powiatu Raciborskiego zwołaną w oparciu art. 15 zzx ust. 1 i 2 ustawy o zmianie 

szczególnych rozwiązań związanych z zapobieganiem, przeciwdziałaniem i zwalczaniem 

Covid – 19 i innych chorób zakaźnych. Z uwagi na taką sytuację kryzysową dzisiaj będzie 

sesja z wykorzystaniem środków porozumienia na odległość, więc w formule, którą mieliśmy 

na poprzedniej sesji. 

Oczywiście witam Państwa radnych, zaproszonych gości, mieszkańców śledzących obrady za 

pośrednictwem teletransmisji. Gdyby, żeby stwierdzić czy jest kworum stosowne do 

prowadzenia obrad i podejmowania uchwał pozwólcie państwo, że sprawdzę zgodnie z listą 

obecności państwa obecność bardzo proszę, jak będę odczytywać nazwisko o włączenie 

mikrofonu i potwierdzenie swojej obecności słownie. Pani Elżbieta Biskup. Czy pani Elżbieta 

Biskup nas słyszy. Czy pani Elżbieta Biskup nas słyszy. Nie wiem.  

Radna Elżbieta Biskup: 

Teraz tak. 

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Teraz tak, czyli jest Pani. Pan Szymon Bolik.  

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Słyszę.  

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Słyszy. Andrzej Chroboczek.  

 

Członek Zarządu Andrzej Chroboczek: 

Jestem. 

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Tomasz Cofała. 

 

Radny Tomasz Cofała: 

Jestem.   

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Władysław Gumieniak. Wiem, że Władek ma jakieś problemy z głosem, bo widać, 

Władysława, ale jeszcze się spytamy. 

Eugeniusz Kura.  

 

Radny Eugeniusz Kura: 

Jestem. 

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Marek Kurpis.  
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Wicestarosta Marek Kurpis: 

Jestem. 

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Tomasz Kusy. 

 

Radny Tomasz Kusy: 

 Jestem. 

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Ewa Lewandowska.  

 

Członkini Zarządu Ewa Lewandowska: 

Jestem. 

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Franciszek Marcol. Pan Franciszek Marcol jest? Czy nas słyszy? Nie słyszy. Sebastian 

Mikołajczyk. 

 

Radny Sebastian Mikołajczyk: 

Obecny.  

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Łukasz Mura. 

 

Radny Łukasz Mura: 

Jestem obecny.  

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Piotr Olender. 

 

Radny Piotr Olender: 

Jestem.  

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Adrian Plura. Czy Adrian nas słyszy? Adrian Plura. 

 

Radny Adrian Plura: 

Tak jestem, przepraszam nie włączyłem, nie włączyłem mikrofonu jestem. 

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Paweł Płonka.  

 

Radny Paweł Płonka: 

Tak jestem dzień dobry.  

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Józef Stukator. Czy Józek nas słyszy.  
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Członek Zarządu Józef Stukator: 

Jestem.  

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Dobra. Grzegorz Swoboda. 

 

Starosta Grzegorz Swoboda: 

Jestem, dzień dobry.  

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Dawid Wacławczyk. Czy Dawid Wacławczyk nas słyszy. Czy Dawid Wacławczyk nas 

słyszy? Dawidzie? Nie słychać Dawida. 

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Ja jestem. 

Roman Wałach. Czy Roman Wałach nas słyszy? nie słyszy. 

Ewa Widera.  

 

Radna Ewa Widera: 

Tak jestem, dzień dobry. 

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Artur Wierzbicki. 

 

Radny Artur Wierzbicki: 

Tak jestem, dzień dobry. 

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Ryszard Wolny.  

 

Wiceprzewodniczący Rady Ryszard Wolny: 

Tak jestem, dzień dobry. 

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Witam jeszcze odczytam osoby, z którymi nie udało mi się połączyć, Władziu czy nas 

słyszysz, Władziu Gumieniak, widać go, ale nie słychać. Franciszek Marcol czy już jest? Nie 

mam kontaktu. Dawid Wacławczyk już jest? Nie mam kontaktu i Roman Wałach. Nie 

słychać, nie mam kontaktu. Czyli jest dziewiętnastu.  

 

Radny Sebastian Mikołajczyk: 

Panie Przewodniczący tutaj Roman Wałach zgłasza że ma problemy jakieś z laptopem, ale 

jest obecny. 

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Jasne na dzień dzisiejszy mam kontakt z 19 radnymi, oczywiście jak tylko każdy będzie mógł 

technicznie się dołączyć to dołącza normalnie do sesji, zgłaszając swoją obecność. Jest 19 

radnych czyli stosowne kworum do obradowania i podejmowania uchwał przypominam, że w 

ramach głosowania zdalnego obowiązuje zasada głosowania poprzez wyczytanie imiennie, 

imienia i nazwiska radnego i radny zgłasza za, przeciw czy też wstrzymuje się od głosu, taka 
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zasada obowiązuje przy obradach zdalnych. W związku z tym wg tej zasady będziemy dzisiaj 

przegłosowywać podejmowane uchwały.   

Na początku może nim przejdziemy do informacji o porządku obrad pozwólcie państwo, że 

minutą ciszy uczcimy świętej pamięci Norberta Miki naszego radnego ja przypomnę, że pan 

Norbert Mika w latach 2002 - 2006 był Przewodniczącym Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i 

Promocji w latach 2006 - 2010, był Przewodniczącym Rady Powiatu Raciborskiego. W latach 

2010 - 2014 był Członkiem Zarządu Powiatu Raciborskiego. Zmarł w ostatnim czasie w 

związku z tym proponuje minutą ciszy uczcijmy nim rozpoczniemy kolejny punkt sesji. 

Bardzo dziękuję za chwilę ciszy i pamięci o naszym zmarłym byłym radnym.  

 

Ad 2.Informacja o porządku obrad. 

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Przechodzimy do drugiego punktu naszych obrad, informacja o porządku obrad. Pismem z 

24 listopada Zarząd Powiatu wnosi o wprowadzenie do porządku obrad nowej wersji projektu 

uchwały Rady Powiatu Raciborskiego w sprawie dokonania zmian w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej Powiatu Raciborskiego na lata 2020 - 2032, czyli uchwała, która była jest w 

nowej wersji. Czy ktoś z Państwa radnych ma uwagi do tej autopoprawki. Nie widzę. Druga 

prośba Zarządu o wprowadzenie do porządku obrad nowego projektu uchwały Rady Powiatu 

Raciborskiego w sprawie zmiany uchwały dotyczącej zadań z zakresu rehabilitacji osób 

niepełnosprawnych oraz wielkości środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych przeznaczonych na realizację tych zadań w roku 2020. Pan Wicestarosta 

wczoraj na Komisji Budżetu też jakby uzasadniał konieczność wprowadzenia tej uchwały na 

dzisiejszą sesję. Czy są jakieś uwagi do tej propozycji nowej uchwały do porządku obrad. Nie 

widzę zgłoszeń.  

 

Radny Artur Wierzbicki: 

Ja mam pytanie. 

  

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Tak. 

 

Radny Artur Wierzbicki: 

Mam taką prośbę do poprzedniej uchwały czy o autopoprawkę czy można by było określić co 

tam się zmieniło. 

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Bardzo proszę, pozwolę sobie, czy pana Starostę, czy pana Skarbnika prosić o dwa słowa 

wyjaśnienia, co się zmieniło. 

 

Wicestarosta Marek Kurpis: 

Jeżeli można.  

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Tak bardzo proszę. 

 

Wicestarosta Marek Kurpis: 

Panie Przewodniczący w stosunku do tej wersji pierwotnej, którą Zarząd przyjął tydzień temu 

mamy, mamy przesunięcia o 5000 więcej z turnusów rehabilitacyjnych na głównie 

przedmioty, zakup przedmiotów ortopedycznych. Reasumując, mamy blisko 40 tyś. 
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oszczędności, ponieważ ponad 70 beneficjentów potencjalnych zrezygnowało z turnusów 

rehabilitacyjnych, albo już na początku jesieni, czy  też na przełomie nawet wakacji i 

września. Jak również przede wszystkim z powodów czysto formalnych ponieważ, z końcem 

października jest zakaz organizowania turnusów rehabilitacyjnych.  Musimy się również 

liczyć z tym  że o kilka tysięcy złotych być może będziemy również mieli możliwość 

przeniesienia w grudniu, zatem 40 tyś. zmian 35 adresowane z turnusów rehabilitacyjnych na 

przedmioty ortopedyczne i 5 tyś. adresowane na likwidację barier technicznych w tym w tym 

to jest jedno łóżko i 1 rower trzykołowy dla osób niepełnosprawnych. 

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Dziękuję. Bardzo dziękuję. 

Czy są jeszcze pytania, jeśli nie przechodzimy do kolejnej prośby. Tym razem Komisja 

Skarg, Wniosków i Petycji wnosi o ujęcie w porządku obrad nowego projektu uchwały Rady 

Powiatu Raciborskiego w sprawie przekazania petycji do organu właściwego do jej 

rozpatrzenia, czyli zgodnie z zakresem petycji inny organ musi rozpatrzyć, jest to 

przekazanie. Czy do tej uchwały ktoś z Państwa chciał dopytać. 

Jeśli nie ma uwag do propozycji  przejdziemy do punktu głosowania nad proponowanym 

porządkiem obrad wraz z przedstawionymi przed momentem zmianami. 

Kto z państwa radnych jest za przyjęciem proponowanego porządku obrad w takim kształcie 

będę imiennie wyczytywał, proszę o głosowanie imienne. 

Elżbieta Biskup. Pani Elżbieto jest pani za? Tak, kiwa pani Elżbieta głową, ale nie słychać. 

Niech pani kiwnie pani Elżbieto jak pani jest za. 

  

Radny Piotr Olender: 

Albo niech pani napisze.  

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Tak dobra. 

Pan Szymon Bolik.  

 

Radny Szymon Bolik: 

Jestem za. 

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

 Pan Andrzej Chroboczek.  

 

Członek Zarządu Andrzej Chroboczek: 

Za.  

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Pan Tomasz Cofała.  

 

Radny Tomasz Cofała: 

Jestem za. 

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Pan Władysław Gumieniak. Władka jeszcze nie mamy, głosowego kontaktu.  

Eugeniusz Kura.  
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Radny Eugeniusz Kura: 

Jestem za. 

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Pan Marek Kurpis. 

 

Wicestarosta Marek Kurpis: 

Jestem za. 

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Pan Tomasz Kusy.  

 

Radny Tomasz Kusy: 

Jestem za. 

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Pani Ewa Lewandowska. 

 

Członkini Zarządu Ewa Lewandowska: 

Jestem za. 

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Pan Franciszek Marcol.  

 

Radny Franciszek Marcol: 

Jestem za. 

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Pan Sebastian Mikołajczyk. 

 

Radny Sebastian Mikołajczyk: 

Jestem za. 

  

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Pan Łukasz Mura. 

 

Radny Łukasz Mura: 

Jestem za. 

  

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Pan Piotr Olender. 

 

Radny Piotr Olender: 

Jestem za. 

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Pan Adrian Plura. 

 

Radny Adrian Plura: 

Jestem za. 
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Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Pan Paweł Płonka. 

 

Radny Paweł Płonka: 

Jestem za.  

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Pan Józef Stukator. 

 

Członek Zarządu Józef Stukator: 

Jestem za.  

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Pan Grzegorz Swoboda.  

 

Starosta Grzegorz Swoboda: 

Jestem za.  

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Pan Dawid Wacławczyk. 

 

Radny Dawid Wacławczyk: 

 Jestem za. 

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Ja jestem za.  

Roman Wałach. 

 

Radny Roman Wałach: 

Jestem za.  

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Pani Ewa Widera 

 

Radna Ewa Widera: 

Jestem za.  

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Pan Artur Wierzbicki. 

 

Radny Artur Wierzbicki: 

Jestem za.  

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Pan Ryszard Wolny. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Ryszard Wolny: 

Jestem za. 
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Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Jeszcze podpytuje, pan Władysław Gumieniak, czy słyszy nas? Nie ma kontaktu. 22 radnych 

było za 1 radny nie uczestniczył w głosowaniu. Porządek obrad został zatwierdzony 

przechodzimy do kolejnego punktu obrad.  

 

Ad 3. Przyjęcie protokołu z XXII sesji Rady Powiatu Raciborskiego. 

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 
Przyjęcie protokołu z XXII sesji Rady Powiatu Raciborskiego. Przedmiotowy protokół był do 

wglądu w Wydziale Organizacyjnym, czy są uwagi do tego protokołu. Nie słyszę uwag zatem 

przejdziemy do głosowania. Kto z państwa radnych jest za przyjęciem protokołu z XXII sesji 

Rady Powiatu Raciborskiego zapytuję kolejno.  

Pani Elżbieta Biskup. Pani Elżbieto jest pani za? Kiwa pani głową.  

Szymon Bolik.  

 

Radny Szymon Bolik: 

Tak za. 

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Andrzej Chroboczek.  

 

Członek Zarządu Andrzej Chroboczek: 

Za.  

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Pan Tomasz Cofała.  

 

Radny Tomasz Cofała: 

Jestem za. 

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Władysław Gumieniak. Nie mamy kontaktu.  

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Eugeniusz Kura. 

 

Radny Eugeniusz Kura: 

Jestem za.  

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Marek Kurpis.  

 

Wicestarosta Marek Kurpis: 

Jestem za.  

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Tomasz Kusy.  

 

Radny Tomasz Kusy: 

Za. 



11 
 

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Ewa Lewandowska.  

 

Członkini Zarządu Ewa Lewandowska: 

Jestem za. 

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Franciszek Marcol.  

 

Radny Franciszek Marcol: 

 Jestem za. 

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Sebastian Mikołajczyk. 

 

Radny Sebastian Mikołajczyk: 

Jestem za. 

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Łukasz Mura. 

 

Radny Łukasz Mura: 

 Jestem za. 

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Piotra Olender. 

 

Radny Piotr Olender: 

 Jestem za. 

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Adrian Plura. Adrianie. 

 

Radny Adrian Plura: 

 Jestem za. 

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Paweł Płonka. 

 

Radny Paweł Płonka: 

Jestem za. 

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Józef Stukator. 

 

Członek Zarządu Józef Stukator: 

Jestem za. 
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Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Grzegorz Swoboda. 

 

Starosta Grzegorz Swoboda: 

Jestem za. 

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Dawid Wacławczyk. 

 

Radny Dawid Wacławczyk: 

Jestem za. 

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Ja jestem za. 

Roman Wałach.  

 

Radny Roman Wałach: 

Jestem za. 

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Ewa Widera.  

 

Radna Ewa Widera: 

Jestem za. 

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Artur Wierzbicki. 

 

Radny Artur Wierzbicki: 

Jestem za. 

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

I Ryszard Wolny.  

 

Wiceprzewodniczący Rady Ryszard Wolny: 

Jestem za. 

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

22 radnych głosowało za, 1 radny nie brał udziału w głosowaniu, więc, protokół został 

przyjęty. 

 

Ad 4. Wybór Komisji Uchwał i Wniosków 

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Przechodzimy do wyboru Komisji Uchwał i Wniosków, proponuje do składu tradycyjnie pana 

Adriana Plurę, Pawła Płonkę i Artura Wierzbickiego, czy panowie wyrażają zgodę.  

 

Radny Adrian Plura: 

Tak.  
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Radny Paweł Płonka: 

Tak wyrażam zgodę, tak. 

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Jest taka propozycja jeśli nie ma innych zgłoszeń przejdziemy do głosowania 

zaproponowanego do proponowanego składu Komisji Uchwał i Wniosków. Kto z państwa 

jest za będę pytał imiennie. Pani Elżbieta Biskup. Tak.  

Pan Szymon Bolik.  

 

Radny Szymon Bolik: 
Jestem za. 

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Andrzej Chroboczek.  

 

Członek Zarządu Andrzej Chroboczek: 

Za.  

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Tomasz Cofała. 

 

Radny Tomasz Cofała: 

Jestem za.  

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Pan Władysław Gumieniak. Nie, nie słyszymy. 

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Eugeniusz Kura.  

 

Radny Eugeniusz Kura: 

Jestem za.  

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Marek Kurpis.  

 

Wicestarosta Marek Kurpis: 

Jestem za.  

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Tomasz Kusy.  

 

Radny Tomasz Kusy: 

Za. 

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Ewa Lewandowska.  

 

Członkini Zarządu Ewa Lewandowska: 

Za. 
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Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Franciszek Marcol. Panie Franciszku. Nie słyszymy.  

Pan Sebastian Mikołajczyk.  

Radny Sebastian Mikołajczyk: 

Jestem za. 

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Łukasz Mura.  

 

Radny Łukasz Mura: 

Jestem za. 

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Piotr Olender.  

 

Radny Piotr Olender: 

Za. 

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Adrian Plura.  

 

Radny Adrian Plura: 

Wstrzymuje się. 

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Paweł Płonka.   

 

Radny Paweł Płonka: 

Wstrzymuje się. 

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Józef Stukator. Józefie.   

 

Członek Zarządu Józef Stukator: 

Jestem za. 

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Grzegorz Swoboda.  

 

Starosta Grzegorz Swoboda: 

Jestem za. 

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Dawid Wacławczyk.  

 

Radny Dawid Wacławczyk: 

Jestem za. 

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Ja jestem za.  
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Roman Wałach.  

 

Radny Roman Wałach: 

Jestem za. 

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Ewa Widera.  

 

Radna Ewa Widera: 

Jestem za.  

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Artur Wierzbicki. 

 

Radny Artur Wierzbicki: 

Wstrzymuję się. 

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

i Ryszard Wolny. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Ryszard Wolny: 

 Jestem za. 

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

3 radnych się wstrzymało. 2 nie brało udziału w głosowaniu, większością została komisja 

zatwierdzona. Bardzo proszę Komisję Uchwał  i Wniosków o wybór ze swego grona 

przewodniczącego. 

 

Radny Paweł Płonka: 

Proponuję Artura Wierzbickiego. 

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Tak, komisja zatwierdziła wszystkie głosowania. 

 

Radny Artur Wierzbicki: 

Nie, nie momencik przepraszam, chciałbym to wycofać, bo ostatnio też byłem, ja bym raczej 

wskazywał na pana Pawła.  

 

Radny Paweł Płonka: 

Dobrze wyrażam zgodę.  

 

Radny Artur Wierzbicki: 

Dziękuję bardzo. 

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Tak? Adrian? 

 

Radny Adrian Plura: 

Tak. 
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Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Szybkie głosowanie jest wybór przewodniczącego Komisów Uchwał i Wniosków. 

 

Ad 5. Informacja Starosty o pracach Zarządu Powiatu między sesjami, w tym realizacja uchwał  

i wniosków Rady Powiatu 

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 
Zatem możemy przejść do kolejnego punktu obrad, którym jest informacja Starosty o pracach 

Zarządu Powiatu między sesjami w tym realizacja uchwał i wniosków Rady Powiatu, Panie 

Starosto bardzo proszę o zabranie głosu. 

 

Starosta Grzegorz Swoboda: 

Dzień dobry Panie Przewodniczący, Szanowni radni. Wraz z materiałami na sesję otrzymali 

państwo pierwszą pisemną część informacji. Dzisiaj oczywiście tak jak zawsze odniosę się do 

najważniejszych wydarzeń z tego okresu, działalności Starosty, Zarządu od 28 października 

do 12 listopada. 28 października oficjalnie przekazany został nowy samochód tutaj na rzecz 

stowarzyszenia, czy w ramach wspierania osób niepełnosprawnych co Zarząd systematycznie 

czyni na rzecz Stowarzyszenia Dom w Raciborzu, przekazaliśmy tutaj samochód osobowy, 

nowy, który mam nadzieję będzie wiele lat służył właśnie podopiecznym tego oto 

stowarzyszenia.  

29 października odbyła się wideokonferencja z Wojewodą Śląskim na temat sytuacji 

epidemicznej w województwie śląskim, również w tym samym dniu odbyła się 

wideokonferencja z  Marszałkiem Województwa Śląskiego również na temat sytuacji 

epidemicznej w województwie, również w naszym powiecie.  

3 listopada odbyła się wideokonferencja kolejna ponownie z panem Wojewodą.  

4 listopada w trybie zdalnym odbył się Konwent Powiatów Województwa Śląskiego, tutaj na 

bieżąco analizujemy sytuację w poszczególnych powiatach, a przede wszystkim 

przekazujemy informacje o trudnościach z  jakimi powiaty się borykają najczęściej 

Przewodniczący Płonka, który jest szefem konwentu Związku Powiatów Polski przekazuję to 

bezpośrednio do organu wyższej instancji bądź do Pana Wojewody, czy to Marszałka. 

4 listopada odbyła się w trybie zdalnym narada z dyrektorami placówek oświatowych. 

9 listopada odbyła się wideokonferencja z panem Wojewodą. Ponownie, tych 

wideokonferencji jest dużo, tutaj najważniejsze są wymienione bo praktycznie nie ma dnia w 

tygodniu, żeby nie odbyło się wideokonferencji na temat sytuacji szpitala, czy szkół, czy 

DPS-ów. Jak państwo wiecie  ta sytuacja cały czas jest napięta pomimo tego, że na chwilę 

obecną dzisiaj jest stabilna, jednak służby, poszczególne służby nadzorują również w tym 

uczestniczymy. 

9 listopada odbyło się spotkanie z mieszkańcami wsi Rudyszwałd w sprawie bieżącego 

remontu drogi.  

9 listopada odbyły się miejskie obchody Święta Niepodległości, tutaj w mieniu powiatu 

uczestniczył Pan Wicestarosta oraz Pan radny Tomasz Cofała.  

12 listopada odbyły się w trybie zdalnym, odbył się w trybie zdalnym ponownie Konwent 

Województwa Śląskiego tutaj wstępnie przyjęliśmy cotygodniowy plan spotkań z 

poszczególnymi starostami i oczywiście poruszane nurtujące pytania jeśli chodzi o 

działalność powiatów. 

12 listopada odbyło się spotkanie robocze w Gminie Rudnik, na drogach w Czerwięcicach, 

Sławikowie ale o tych spotkaniach na samym końcu jeśli chodzi o podsumowanie inwestycji. 

12 listopada ponownie odbyło  się spotkanie z Wójtem w Pietrowicach Wielkich, tutaj 

realizacja scalania i w tym dniu również  spotkanie  z przedstawicielem, a jednocześnie 
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naszym Przewodniczącym w sprawie wspólnej inwestycji na drogach w Eko - Oknach. 

Dzisiaj otrzymali państwo drugą część informacji. o pracach Zarządu. 

16 listopada przepraszam najmocniej, 16 listopada odbyła się wideokonferencja z Wojewodą 

Śląskim.  

18 listopada odbyło się posiedzenie Zarządu Związku Gmin i Powiatów Województwa 

Śląskiego. Również w tym samym dniu odbył się ponownie Konwent Powiatów 

Województwa Śląskiego.  

20 listopada w siedzibie starostwa odbyło się nadzwyczajne posiedzenie wspólników PKS w 

Raciborzu. 

23  odbyła się wideokonferencja parlamentarzystów i samorządowców, która w tym tematem, 

była przede wszystkim wspólna debata na temat  współpracy między parlamentem a 

samorządem, tworzenie budżetu w dobie pandemii, sprawy spowodowane Covidem.  

23 listopada odbyła się wideokonferencja z Marszałkiem Województwa Śląskiego.  

24 listopada wideokonferencja współorganizowana przez Śląski Związek Gmin i Powiatów 

oraz Urząd Marszałkowski. Tutaj chodziło o instrumenty wsparcia i rozwoju obszarów 

wiejskich po 2020. 

W dniu dzisiejszym jeszcze odbyłem wideokonferencję z naszymi partnerami po stronie 

niemieckiej. Tu kilka słów więcej Mamy nowego Pana Starostę w naszym  powiecie 

partnerskim Märkischer  - Kreis, wybory wygrał pan Marco Voge. Dzisiaj miałem możliwość 

osobistego, zarówno zaproszenia pana Starostę do Raciborza i pogratulowania oczywiście w 

naszym imieniu zarówno swoim, jak i Zarządu, ale i  radnych, przekazałem pismo z 

gratulacjami objęcia stanowiska ze względu na dobre relację z naszymi partnerami 

zagranicznymi z którymi często rozmawiam telefonicznie, czy to ze Starostą  Elbe Elster, 

Panem Jasińskim, czy to tak jak dzisiaj uczyniliśmy w trybie telekonferencji postanowiliśmy 

właśnie z Panem Starostą Jasińskim w celu poznania naszego nowego partnera, 

zorganizowania telekonferencji co niniejszym dzisiaj uczyniłem, zaprosiliśmy nowego 

Starostę, omówiliśmy najważniejsze zagadnienia współpracy, omówiliśmy też również 

działania powiatu po stronie polskiej, czy niemieckiej jak to wygląda pod kątem 

zabezpieczenia mieszkańców covidowo. Bardzo sympatyczna, dobra rozmowa myślę, że 

dobrze rokująca na przyszłość oczywiście tematy wspólnych wymian młodzieży jak 

najbardziej za co dzisiaj już dziękowałem Panu  Staroście. Aktualnie chcemy kontynuować 

misję poprzednika Pana Thomasa Gemkego, czyli wysyłać młodzież na różnego rodzaju 

przedsięwzięcia, czy to sportowe, czy kulturalne i to oczywiście z naszym celem, po to było 

to te współpracę m.in. mamy, żeby przede wszystkim nasza młodzież, nasi mieszkańcy mogli 

czerpać i pozyskiwać wiedzę na temat właśnie tych naszych partnerów.  

 W omawianym okresie sprawozdawczym odbyły się 4 posiedzenia Zarządu Powiatu. Zarząd 

zaopiniował 8 projektów Uchwał, podjął 28 Uchwał Zarządu, rozpatrzył 8 kart 

informacyjnych. Uchwały Zarządu Powiatu publikowane są w Biuletynie Informacji 

Publicznej w bazie rejestru urzędowych, informacje na temat realizacji uchwał, wniosków 

dostępna jest w biurze Rady Powiatu Raciborskiego, jak również w biurze w Wydziale 

Organizacyjnym. Chciałbym również przedstawić najważniejsze, tak jak to systematycznie 

udzielam Państwu informacje najważniejsze realizowane zadania z zakresu problematyki 

gospodarczej i społecznej, którymi się zajmujemy, bo jest ich naprawdę multum, zresztą 

myślę, że Państwo jako radni systematycznie obserwujecie, bo dzielimy się z Państwem tymi 

informacjami za pomocą naszych mediów co udaje się zrealizować, jakimi osiągnięciami 

możemy się poszczycić. Kolejne z nich oczywiście te najważniejsze dzisiaj Państwu 

przedstawię. Powiat Raciborski pozyskał środki finansowe na rzecz Stowarzyszenia 

Wspierania Osób Niepełnosprawnych, o czym mówiłem, to właśnie ten Volkswagen 

Caravelle, jeśli chodzi o nasze Stowarzyszenie działające na terenie powiatu Stowarzyszenie 

Dom. Powiat Raciborski ogłosił otwarty konkurs na powierzenie zadania publicznego z 
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zakresu instytucjonalnej pieczy zastępczej, chodzi o nasze 6 placówek, nasze Placówki 

Opiekuńczo-Wychowawcze, mamy ich 6 dobrze działających na terenie powiatu tutaj chcemy 

ogłosić kolejny konkurs na te właśnie działania. Również dzisiaj zachęcam już przekaże 

później Państwu informację chcielibyśmy się włączyć po raz drugi już w działania, 

przepraszam za słowo mikołajkowe na rzecz tych naszych domów dziecka. Udało się uzyskać 

już wsparcie od wielkich, znaczących firm działających na terenie powiatu,  również jeśli 

Państwo radni będą chcieli zabawić się w Mikołaja to ja zapraszam do współpracy, jako 

Starostwo Powiatowe wspólnie z wszystkimi pracownikami, z Zarządem chcielibyśmy 

właśnie w tym okresie świątecznie poprzez dar serca wspomóc te nasze placówki. 

9 listopada rozpoczęła się 9 listopada rozpoczęła się budowa drogi powiatowej w Kornicach. 

Ja mam prośbę bo mam pogłos, a to jednak trochę wybija z rytmu. 9 listopada rozpoczęła się 

również długo wyczekiwana inwestycja w Kornicach, tutaj na chwilę obecną pewien odcinek 

drogi jest remontowany przy całkowitym zamknięciu drogi ze względu na wymianę 

całościową odbudowę podbudowę, ale i również poszerzenie o trzeci pas jezdni. Tą 

inwestycję wizytowaliśmy tutaj z Panem Adamem Wajdą przedstawicielem Zarządu firmy 

Eko - Okna, jak  i naszym radnym powiatowym. Z tego miejsca dziękuję, bo to bardzo ważne 

inwestycje na terenie gminy Pietrowice, ale i chodzi o sam dojazd do firmy Eko - Okna, który 

jest znaczącym pracodawcą, największym pracodawcą jeśli chodzi o nasz rynek raciborski. 

Powiat Raciborski wraz z Auchan w Raciborzu posadził kolejne drzewka, i tutaj cieszę się, że 

akcja w ramach sprzątania świata, w którą włączył się Referat Ochrony Środowiska, ale i nasz 

Powiatowy Zarząd Dróg, uzyskała aprobatę nadzorowana przez panią Ewę Lewandowską 

akcja, myślę, że dobra i nie ostatnia, chcemy wpisywać się w tym nasadzenia i 

kontynuowanie dobrego zwyczaju oczywiście dbania o środowisko dziękuję wszystkim 

zaangażowanym w tą właśnie akcje. 

Kolejna informacja Zarząd Powiatu Raciborskiego przekazał do konsultacji projekt uchwały, 

tutaj oczywiście również kolejna inwestycja, która poprawia nasze środowisko, czyli 

utylizacja azbestu, chcemy się w to oczywiście włączać tutaj przedstawiona przedstawiony 

program przez właśnie nadzorującą bezpośrednio te działania Panią Ewą Lewandowską 

uzyskała aprobatę i oczywiście powiat jak najbardziej chce się w to włączać. Kolejne 

informacje to jak Państwo zauważyli pokłosiem decyzji rządowych i zamknięcia cmentarzy 

również nam jako Starostwu Powiatowemu udało się pozyskać dzięki Agencji 

Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa ponad 2000 chryzantem były bardzo mocno 

widoczne, czy są, zostało nimi dekorowane Zamek Piastowski, Starostwo Powiatowe, 

Powiatowe Centrum Sportu i tutaj dziękuję wszystkim osobom za zaangażowanie w tą akcję. 

10 listopada zarządzeniem moim powołany został nowy skład Rady Rynku Pracy. W 

najbliższych dniach odbędzie się pierwsze posiedzenie, ja pozwoliłem sobie w dniu 

dzisiejszym przygotować podziękowania w naszym imieniu dla wszystkich członków 

poprzedniej Rady Rynku Pracy. 

Kolejne dobre informacje na temat pozyskanych środków. To tutaj Szanowni Państwo 

Powiatowi Raciborskiemu udało się już po raz drugi nie ukrywam z satysfakcją pozyskać 

środki w ramach aktywnej tablicy w roku poprzednim uzyskaliśmy ponad 35 tyś. i  tutaj 2 

szkoły skorzystały. Zespół Szkół Specjalnych w Raciborzu oraz Młodzieżowy Ośrodek 

Wychowawczy w tym roku kwota dużo większa bo całość kwoty łącznie z wkładem 

własnym, o której chciałbym kilka słów, bo te wszystkie programy, w których uczestniczymy 

to oczywiście są dobre rzeczy bo udaje się sporo środków ściągnąć, dzięki którym nie 

musimy wydatkować swoich środków, ale przy każdym programie wymagany jest wkład 

własny. W tym roku oczywiście wkład własny do projektu to ponad 21 tyś, ale łączna kwota 

tylko, tylko na ten program, dzięki któremu w tym roku uzyskaliśmy 28 laptopów, 7 tablic 

interaktywnych to 119 tyś., a łączna kwota z tego projektu Aktywna Tablica to 154 tyś. To 

cieszy, bo to kolejne rzeczy, środki, dzięki którym pokazujemy, że młodzież dla nas bardzo 
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ważna i oczywiście chcemy dążyć do rozwoju tych naszych placówek oświatowych. Dobra 

informacja również jeśli chodzi o sprawy społeczne, tutaj jeśli podzielić by to na działy to 2 

duże projekty, które uzyskały dofinansowanie. Pierwszy to Śląskie Kadry uzyskaliśmy drugie 

już dofinansowanie jeśli chodzi o finansowanie to ponad 115 tyś. w tym drugim naborze w 

pierwszym naborze ponad pół mln, tylko z tego projektu Powiat Raciborski na wsparcie 

Śląskich Kadr uzyskał ponad 614 tyś. i tutaj z tego miejsca również dziękuję Pani Dyrektor 

Krawczyńskiej, która była koordynatorem całego przedsięwzięcia i w imieniu powiatu została 

zobligowana o wystąpienie, za co bardzo dziękuję bo przyczyniła się do poprawy oczywiście 

finansowej naszej placówki. Druga bardzo ważna to tak jakby podzielona już na trzecią 

transzę, tutaj projekt dotyczący wsparcia naszych DPS-ów. Aplikowaliśmy nie tylko o nasz 

DPS Złota Jesień z Raciborza, ale również o 2 pozostałe, czyli przy placu Jagiełły i przy 

Różanym Pałacu. W pierwszym rozdaniu 206 tyś., w drugim rozdaniu, w którym również 

uzyskaliśmy 273 tyś.  powiat pokrywał oczywiście wkład własny, czyli ponad 20% na te 

zadania nie mało, bo w pierwszym rozdaniu było to prawie 40 tyś. wkładu własnego, w 

drugim rozdaniu już troszeczkę więcej, bo ponad 50 tyś. W trzecim rozdaniu, w którym 

uzyskaliśmy kwotę, ponad 252 tyś. Tutaj nie ukrywam, że również poprosiłem o wsparcie 

Pana Wójta Gminy Krzyżanowice, Pana Utrackiego, otrzymałem zapewnienie, że na wkład 

własny jeśli chodzi o wsparcie Domu Pomocy Społecznej Różany Pałac w Krzyżanowicach 

Gmina Krzyżanowice przekaże środki na rzecz powiatu. Dziękuję jedyne wsparcie właśnie 

gminy w tym zakresie pozostałą część wkładu własnego do tych wszystkich projektów 

pokryliśmy sami. Nie mniej jednak nie ukrywam, że bardzo się cieszę, bo są kolejne znaczące 

środki, które wpływają do naszego budżetu jeśli chodzi, o pozyskane środki. jeśli chodzi o 

informacje drogowe to również jest ich sporo. Powiat jak Państwo mieli okazję przeczytać 

aplikował o szereg dróg. Cały czas realizujemy zadania drogowe przygotowujemy się 

również do nowych, nowych zadań, mamy sporo rzeczy w trakcie realizacji projektowych, ale 

już dzisiaj wyprzedzając fakty planujemy te działania drogowe, aplikowaliśmy z Funduszu 

Dróg Samorządowych tam można złożyć 2 zadania, obydwa zadania uzyskała aprobatę,  i tak 

ulica Główna w Kobyli oraz Rostka i Krzanowicka w Borucinie znalazły się na liście ujętej 

do refundacji czekają na podpis Pana Premiera, cieszy bo to kolejne inwestycje poprawiające 

przede wszystkim bezpieczeństwo dla naszych mieszkańców. Jeśli chodzi o chodniki to 

również Szanowni Państwo chciałbym 2 zdania tutaj Państwu powiedzieć z tego powodu, że 

trwają prace również na wszystkich kątach powiatu, jeśli chodzi o drogi i chodniki my nie 

zapominamy również o tych pieszych o bezpieczeństwie na drogach. Wspólnie z Miastem 

Racibórz to co kontynuujemy, czyli na zasadzie współfinansowania przebudowa trwa, 

przebudowa ulicy Pogrzebieńskiej w Raciborzu, rozpoczęła się fizycznie już budowa nowego 

chodnika, tutaj zadanie współfinansowane oczywiście w 50% przez powiat oraz przez Miasto 

Racibórz. Jest to również nasza  odpowiedź na żądania, które do mnie spływały, jeśli chodzi o  

mieszkańców dzielnicy Brzezie z Raciborza, to mieszkańcy powiatu i trzeba oczywiście 

również tutaj kontynuować rozbudowę tych chodników. Druga inwestycja, którą aktualnie, 

która aktualnie  trwa to jest przebudowa, rozstrzygnięto przebudowę, przetarg na przebudowę 

chodnika w Siedliskach w Gminie Kuźnia Raciborska, to kolejna tegoroczna inwestycja 

mniejsza, bo drogi Turze, Turze – Budziska oczywiście były na dużo większą kwotę teraz 

robimy chodnik w Siedliskach wygrała firma Marbud Mariusza Ogrodowskiego no i tutaj do 

końca roku ta inwestycja oczywiście tak jak w innych gminach po połowie zostanie 

zrealizowana z budżetu powiatu oraz z Miasta Kuźnia Raciborska nawiasem mówiąc kolejny 

odcinek drogi w Turzu, wspólnie z uzgodnieniem z Panem Burmistrzem jest w trakcie 

przygotowania projektowego w celu aplikowania o ośrodki w nowych rozdaniach. Trzecia 

informacja drogowa jeśli chodzi o chodniki to chodnik w Gminie Kornowac. Tutaj w ramach 

dobrej współpracy z włodarzem gminy z Panem Grzegorzem Niestrojem ogłosiliśmy 

przetarg, już jest po przetargu wygrała firma Kuhn z Krzyżanowic, robimy chodniki przy 
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ulicy Pamiątki Brzeskiej w Pogrzebieniu cieszy, bo również kolejna inwestycja na tym 

terenie. Jeśli chodzi o drogi Szanowni Państwo na chwilę obecną trwają prace w 3 gminach 

tak jak na początku powiedziałem odbyło się szereg spotkań zarówno pod kątem samego 

nadzoru, jak i bezpośrednio z włodarzami wykonujemy, ale również ze względu na pewne 

oczekiwania mieszkańców stąd odbyło się spotkanie, choćby na drodze transgranicznej, którą 

finalizujemy w Rudyszwałdzie dobrze to wygląda, firma Perte... z Raciborza jest na 

finalizacji, oczywiście tą kropkę nad i trzeba postawić również w miejscowości Tworków, 

trwa finalizacja tego zadania jeśli chodzi o ulicę Główną,  w gminie Rudnik razem z Panem 

Wójtem Piotrem Rybką za co bardzo dziękuje. Przeglądaliśmy inwestycje dotyczące 

zarówno, które na które pozyskaliśmy środki z Funduszu Ochrony Gruntów Rolnych to 

miejscowość Czerwięcice, bardzo fajny odcinek drogi zrealizowany dobrze to wygląda, jak 

również udaliśmy się na drogę wojewódzką, ale na którą my jako beneficjenci otrzymaliśmy 

środki właśnie z województwa. Tam realizowany jest odcinek w Sławięcicach. Nie ukrywam 

pokłosiem dalszych rozmów oczywiście kwota po przetargowa w całości Zarząd 

Województwa podjął decyzję o przekazaniu na kontynuację tego zadania, ustaliłem wspólnie 

z Panią Dyrektor Mużelak o kontynuacji tego zadania wspólnie również z Panem Wójtem 

Piotrem Rybką i chcemy wykorzystać całość środków wojewódzkich dostępnych na to 

zadanie, właśnie na Sławikowie. Odbyłem również spotkanie z Panem Wójtem 

Wawrzynkiem. Tam finalizujemy bardzo wielkie zadanie jeśli chodzi o scalanie gruntów na 

terenie Gminy Pietrowice, nie ukrywam byłem pod ogromnym wrażeniem tych dróg 

transportu rolnego, które przede wszystkim mają służyć rolnikom, ale są również 

wykorzystywane jako drogi, jako ścieżki rowerowe. Szanowni Państwo ja dzisiaj zachęcam 

do korzystania z tych ścieżek, bo naprawdę powstały zielone oazy dróg ścieżek rowerowych, 

które chcemy rozwijać w nowej perspektywie finansowania chcemy zabiegać o kolejne środki 

nie tylko w Gminie Pietrowice, ale i w pozostałych gminach. Tam dobrze to wygląda, 

osobiście oceniliśmy te działania te finalizacje, naprawdę przepraszam za słowo kawał dobrej 

roboty z tego miejsca zarówno Panu Wójtowi, wszystkim służbom ale przede wszystkim 

moim służbom powiatowym odpowiedzialnym za realizację tego przedsięwzięcia dziękuje. 

Jeśli pojawią się środki to oczywiście jako powiat będziemy chcieli aplikować o kolejne 

środki na kolejny scalania, wiem, że miejscowości są gotowe, stąd oczywiście poprawia to 

infrastrukturę, jakość itd. więc chcemy te zadania scalania na terenie powiatu również 

rolniczego kontynuować. Jeśli chodzi, krótka informacja również o akcji zima. Mam 

bezpośredni kontakt, oczywiście te informacje na obecną jeszcze nie ukazały się w mediach, 

ale takie zapytanie również taką informację do Państwa przekazuję. Od minionego piątku 7 

naszych jednostek sprzętowych stoi w gotowości, dzisiaj otrzymałem potwierdzenie, 

przepraszam za słowo w równym rządku, ponad 300 ton soli, piasku jest w gotowości. 

Zostały uruchomione dyżury nas wyprzedzająco zawsze są jakieś takie przepraszam 

niefortunne skażenia zima zaskoczyła drogowców, my jesteśmy przygotowani mam nadzieję. 

Mam nadzieję, że oczywiście zima nie przyjdzie, albo przyjdzie późno, bo wtedy środki, które 

będziemy mogli w stanie zaoszczędzić są dla nas znaczące. Szanowni Państwo postarałem się 

w takim telegraficznym skrócie przedstawić najważniejsze zagadnienia dotyczące 

funkcjonowania całości powiatu, oczywiście tych zadań jest dużo, bo oczywiście nie chce 

pominąć PKS-u, który dzisiaj no niestety nie jeździ ze względu na Covid i te obostrzenia, czy 

zamek, który nie na chwilę obecną, nie przyjmuj, nie przyjmuje swoich turystów. Tych zadań, 

problemów jest sporo nie mniej  jednak nad wszystkim staramy się czuwać, przewidywać i 

wszystkim osobom zaangażowanym dziękuję. 

Jeśli są pytania jestem do Państwa dyspozycji, bardzo dziękuję. 
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Przewodniczący rady Adam Wajda: 

Dziękuję Panie Starosto za zwięzłe przedstawienie, dzieje się dużo, słyszymy inwestycje są 

wszędzie co nas cieszy, gdyż ta infrastruktura jest bardzo potrzebna dzisiejszą powiatowi, 

szczególnie drogowa, gdyż to jest ewentualność dalszego rozwoju i jakby funkcjonowania 

mieszkańców w powiecie.  

 

Ad 6. Raport z monitoringu Strategii Rozwoju Powiatu Raciborskiego na lata  2014-

2020 

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Przechodzimy do kolejnego punktu sesji, tj. Raport z monitoringu Strategii Rozwoju Powiat 

Raciborskiego na lata 2014 - 2020, nie jest to uchwała, bardziej jest to informacja była też 

omawiana na komisjach. Czy ktoś z Państwa radnych chciał w tym punkcie zabrać głos. Jeśli 

nie ma uwag przechodzimy do kolejnego, Pan Dawid Wacławczyk chciał zabrać głos tak, 

bardzo proszę Panie Dawidzie. 

 

Radny Dawid Wacławczyk: 

Tak, wydaje się, że to jest jednak dosyć ważny wiadomo dokument i warto byłoby tam 

chociaż kilka minut uwagi poświęcić. Bo po pierwsze, właściwie trzeba by  podziękować 

Panu Peikertowi za to, że go sporządził. Chociaż wydaje się, że nie jest to jego podstawowy 

zakres kompetencji byliśmy przyzwyczajeni w poprzednich latach, że tą strategią zajmuję się 

Wydział Promocji, ten który jakby, ten który tą strategię tworzył, ten  wydział został 

rozwiązany, więc szacunek tutaj dla Pana, dla Pana Romana. Z mojego punktu widzenia 

najistotniejsze są takie wnioski, które wprost właściwie nie są wyartykułowane, przeglądając 

ten dokument, zwróciłem uwagę na to że, bardzo dużo  jednym z czynników,  jednym z 

czynników jest może nie czynników rozwoju tylko z tych parametrów, które, które, jakby  

mierzą poziom realizacji tej strategii, mierzą to czy idziemy właściwie w dobrym, dobrym 

kierunku, z jednej strony jest liczba osób odwiedzających wybrane instytucje kultury i 

atrakcje kulturalne. I tutaj mamy wyraźne kilkanaście procent… 

Natomiast mnie tutaj chcę… Jest wzrost liczby, działają w branży turystycznej, bo one tutaj 

zwiększył się uwaga o 473%, a mianowicie wzrósł z 15 do 86 mówimy o okresie 2014 - 2019, 

no więc proszę Państwa wniosek jaki możemy wyciągnąć jest taki rynek sam, którym 

kierujemy Dziś. Tutaj jeżeli się zastanawiamy, w jakim kierunku kształtować zamek, czy w 

kierunku tak jak już  bardziej społecznego, kulturalnego, turystycznego mogą chciałbym, 

żeby to zostało nie zmienione. Biznesu już się określił kultury raciborskiej ma sens, więc 

naszym obowiązkiem nie tylko przy tworzeniu strategii, ale budżetu, ale w ogóle  innych 

działach. Po skorzystaniu, skorzystanie z tej wskazówki, jeżeli firma rośnie bo… 

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 
Panie Dawidzie źle słychać praktycznie ostatniego, dwóch zdań w ogóle nie słychać. 

 

Radny Dawid Wacławczyk: 

Wirtualna rodzi. 

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 
Dawid bardzo źle słychać, praktycznie ostatnich zdań w ogóle nie słychać, więc nie wiem czy 

jest sens kontynuować. 

Dawidzie w ogóle, w ogóle nie słychać Twojej wypowiedzi tylko z przerwami, więc. 
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Radny Dawid Wacławczyk: 

Inwestycje no bo biznes, już tam faktycznie ma sens chciałbym zapytać, bo dla mnie bardzo 

istotna rzecz, czyli jest niewidoczna, tj. ta data tutaj będzie mógł o strategii. 2020 tutaj mamy 

dane za okres od 2019. 

 

Starosta Grzegorz Swoboda: 

Panie Dawidzie nic Pana nie słyszymy nie będę w stanie odpowiedzieć na pytanie. 

Radny Dawid Wacławczyk: 

Za 30 kilka, powiat zacznie funkcjonować bez strategii. Ta strategia się kończy na tym roku, 

Teraz pytanie. Czy znając współczesne realia znając sztukę zarządzania, która nie jest zbyt. 

 

Starosta Grzegorz Swoboda: 

Szanowni Państwo dalej nie słychać. 

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 
Dawidzie musimy, musimy przerwać tą wypowiedź, bo nie słychać, nie słychać pytań, 

a więc Dawidzie, czy Ty mnie słyszysz, Dawidzie czy Ty mnie słyszysz? 

 

Radny Dawid Wacławczyk: 

Z tak zwanymi pułkownikami, natomiast... 

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 
Można wyłączyć. 

 

Radny Dawid Wacławczyk: 

Tak nie powinno być. 

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 
Dawidzie ja, ja pozwolę sobie przerwać rozmowę. Dawidzie, właśnie próbuje powiedzieć nie 

słychać, nie słychać twoich pytań, wypowiedzi są tylko fragmentarycznie słyszalne, więc 

trudno, żeby Ci ktoś odpowiedział na pytanie słychać, ale czy Ty mnie słyszysz Dawidzie? 

Nie słychać Twojej wypowiedzi, fragmentarycznie tylko, trudno do niej nawiązać, czy  

odpowiedzieć na pytanie. Ciebie słychać, Ciebie słychać, ale nie było słychać w całości 

Twojej wypowiedzi.  

 

Radny Dawid Wacławczyk: 

Halo czy mnie słychać?  

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 
Tak słychać, więc trudno żeby, żeby ktoś odpowiedział na jakieś pytania zadawałeś, ale nie 

słychać. 

 

Radny Tomasz Kusy: 

Ja Dawida słyszałem, przynajmniej się domyśliłem częściowo. 

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Część, część oczywiście tak, ale trudno odpowiedzieć na pytania, których nie słyszysz. 
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Radny Tomasz Kusy: 

Dawid chciał zapytać zapytać co dalej ze strategią, która wygasa w tym roku. 

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Dlatego musimy Dawidzie, czy jeszcze raz spróbuj zadać pytanie, czy Cię będzie słychać by 

móc na nie odpowiedzieć. 

 

Radny Piotr Olender: 

Ja proponuję krótko napisać, po prostu. Albo pisemnie, tak samo mogę odczytać te pytanie w 

związku z tym proszę o napisanie. 

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 
Jak najbardziej można, można w dalszej części są zapytania radnych pod koniec sesji jak 

najbardziej można do tego tematu zapytać i w interpelacjach radnych jak najbardziej poruszyć 

jeszcze ten temat, jak już się trochę poprawi komunikacja. Dzięki tym punkcie sesji ktoś z 

Państwa radnych chciał jeszcze zabrać głos. Jeśli nie ma głosu, przechodzimy do kolejnego, 

gdyż to nie jest uchwała nie głosujemy tylko to informacja o raporcie. 
 

Ad 7. Zabezpieczenie przeciwpowodziowe Powiatu Raciborskiego. 

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 
Kolejny punkt sesji Zabezpieczenie przeciwpowodziowe Powiatu Raciborskiego i w ramach 

tego punktu tutaj mamy także w trybie on-line  Pana Dyrektora Zarządu Zlewni w Gliwicach 

Pana Marcina Nowaka. 

Witam serdecznie Panie Marcinie, czy nas słychać. Czy Pan Dyrektor Marcin Nowak nas 

słyszy. 

 

Dyrektor Zarządu Zlewni w Gliwicach Marcin Nowak: 

Tak słyszę, dzień dobry.  

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 
Witam Panie Marcinie, no Panie Dyrektorze. Witam na obradach dzisiaj sesji, oczywiście 

zdalnie wiem, że wczoraj był Pan na komisji także dość merytorycznie przedstawiał Pan 

problematykę przeciwpowodziową naszego powiatu, który jest jakby bardzo narażony na 

zagrożenia powodziowe bardzo prosiłbym przejdziemy do takich pytań Państwa radnych, 

chociaż w kilku minutach opowiedzieć dzisiejszy zakres, zakres działań i co z 

zabezpieczeniem powodziowym na dziś, mając na względzie funkcjonalność zbiornikach, 

który mamy. 

Bardzo proszę panie Marcinie. 

 

Dyrektor Zarządu Zlewni w Gliwicach Marcin Nowak: 

Dzień dobry Szanowni Państwo witam wszystkich. Tak jak państwo wiecie Zbiornik 

Racibórz Dolny wraz z polderem Buków, jako jeden zespół został uruchomiony w tym roku 

w miesiącu czerwcu wykonawca przekazał nam budowle do użytkowania. Formalnie jeszcze 

na tej budowie trwają prace wykończeniowe ewentualne naprawy. Naprawy elementów, które 

uległy uszkodzeniu drogi dojazdowe. Skarpy, skarpy rzeki Odry, których uszkodzenia 

powstały w trakcie ostatniego październikowego wezbrania powodziowego. Dlatego jeszcze 

po placu budowy o teren zbiornika może morze czy państwo zauważyć jeżdżący sprzęt 

budowlany i pracowników, którzy jeszcze wykonuję tam ostatnie elementy. Także dobra 

informacja jest taka, że zbiornik, Zbiornik Racibórz Dolny w październiku tego roku ochronił 
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można powiedzieć Dolinę rzeki Odry, aż od Raciborza po Wrocław i Brzeg Dolny, dlatego 

spłaszczył spłaszczył falę powodziową. w znaczący sposób ograniczyliśmy ograniczyliśmy 

przepływ wody, który miał miejsce na skutek wezbrania wód w korycie rzeki Odry. Udało 

nam się uzyskać przepływ nie większy jak 700 m³/s i po oczywiście po napełnieniu ponad 

50 000 000 m³ wody w zbiorniku po sukcesywnym wypuszczać tą wodę, żeby nie 

doprowadzić do zalania okolicznych czy, czy zalania terenów położonych w Dolinie rzeki 

Odry. Oprócz Zbiornika Racibórz mamy też, gdyż prowadzimy inwestycje w tym roku, 

związaną z modernizacją przepompowni w Czechowicach i tutaj na kwotę ponad 3 mln zł. 

Budowa będzie się kończyła, będzie się kończyła w miesiącu w grudniu, dokonamy odbiorów 

i można powiedzieć, że w 100% zapewnimy bezpieczeństwo powodziowe w miejscowości 

Ciechowice i okolicznych terenów. 

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Panie dyrektorze, czyli rozumiem, że cały czas czuwacie nad bezpieczeństwem i w ramach 

systematycznych inwestycji mieszkańcy nie muszą się obawiać, mamy zabezpieczenie spore. 

 

Dyrektor Zarządu Zlewni w Gliwicach Marcin Nowak: 

My oczywiście robimy wszystko, żeby mieszkańcy z Raciborza, Kędzierzyna-Koźla, Opola i 

terenów zlokalizowanych poniżej zbiornika, oczywiście bezpiecznie, żeby ta woda fakt 

faktem ona wyjdzie, pomiędzy wały, ale tego nie unikniemy też nie można przymykać za 

wcześnie zbiornika, żeby nie pozbawić retencji powodziowej na zbiorniku, ale tak 

potwierdzam tutaj wzrosło bezpieczeństwo mieszkańców okolicznych czy gmin 

zlokalizowanych poniżej zbiornika i będziemy pilnowali tego oczywiście, żeby powódź z 

2010 roku, a tym bardziej z 1997 się nie powtórzyła. 

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Dziękuję bardzo, za wstęp czy ktoś z państwa radnych chciał jeszcze zadać pytanie Panu 

Dyrektorowi. 

Bardzo proszę panie radny. Panie Pawle proszę.  

 

Radny Paweł Płonka: 

Dzień dobry Panie Dyrektorze Paweł Płonka z tej strony.  

 

Dyrektor Zarządu Zlewni w Gliwicach Marcin Nowak: 

Dzień dobry, witam. 

 

Radny Paweł Płonka: 

Niech mi pan powie taką rzecz, bo wiadomo, że zapora główna czołowa, która na chwilę 

obecną ma spływ do kanału Ulgi i zapora czołowa od Rybnickiej są bardzo zaawansowane 

technologicznie. Moje pytanie brzmi tak, czy jesteśmy w stanie stwierdzić bądź też 

analizować ilość przepływu wody, jaka przepływa na chwilę obecną przez zaporę do Odry 

Miejskiej. Załóżmy tak mamy dzisiaj listopad tak i żeby zwrócić uwagę czy nie nastąpiła 

pewna różnica w dopływie tej wody od czerwca, czy jest taka techniczna możliwość, że 

gdzieś tam mamy jakiś wykres, że tej wody załóżmy np. płynie troszkę mniej.  

 

Dyrektor Zarządu Zlewni w Gliwicach Marcin Nowak: 

To znaczy tak Szanowni Państwo, jeżeli chodzi o przepływ wody czy rozdział wód na Odrę 

Miejską i na kanał Ulgi, tak bo budowla przelewowa spustowa Zbiornika Racibórz Dolny 

odprowadza w całości wody na kanał Ulgi, tak. Inna budowla na Odrę miejską tutaj w czasie 

wezbrania powodziowego oczywiście mamy pogląd na mamy podgląd na ilość od 
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przeprowadzonej wody przez tę budowlę. Tutaj nie wiem czy chodzi panu o to czy jest to 

mierzalne w czasie normalnych przepływów.  

 

Radny Paweł Płonka: 

Znaczy do czego, ja panu teraz wyjaśnię, do czego zmierzam. Bo bardzo dużo mieszkańców 

Raciborza zgłasza uwagę, że tej wody w Odrze Miejskiej jakby jest po prostu bardzo mało. Ja 

kiedyś. 

 

Dyrektor Zarządu Zlewni w Gliwicach Marcin Nowak: 

Znacznie mniej jest mniej i dlatego podjęliśmy decyzję, żeby przekierować wody do rzeki 

Psiny te, które przepływa obok lewobrzeżnej zapory zbiornika i w całości w zasadzie wpływa 

do Odry Miejskiej, żeby ten poziom wody w Odrze Miejskiej nie był tak niski tylko, żeby ten 

jednak stały przepływ w Odrze Miejskiej był. 

 

Radny Paweł Płonka: 

Znaczy wie pan do czego zmierzam. Ja kiedyś zrobiłem sobie wycieczkę rowerem i 

pojechałem na tzw. nowe rozłączenie Odry, gdzie jest piękny wspaniały kanał, który płynie 

do zapory głównej czołowej, która następnie wyrzuca wodę do byłego kanał Ulgi no i te stare 

koryto, którego.  

 

Dyrektor Zarządu Zlewni w Gliwicach Marcin Nowak: 

Aktualnego kanału.  

 

Radny Paweł Płonka: 

Dokładnie i powiem panu szczerze jak chwilę tam stałem zwróciłem uwagę na pewną 

zaskakującą rzecz mianowicie woda, która powinna wpływać do starego koryta rzeki Odry, 

która potem płynie przez miasto po prostu zwraca w sensie takim zwraca, no jest tam ja 

podejrzewam, wiem z tego co wiem Wody Polskie robiły bargowanie tej, tego starego koryta 

Odry niemniej jednak, po na chwilę obecną, kiedy mieliśmy do czynienia z  stanem wód 

część tego kanału podejrzewa znowu została zamulona. Dzisiaj to nawet mieszkańcy 

zgłaszali, że ten poziom tych wód w Odrze jest po prostu zastraszająco niski. Dlatego mam 

pytanie czy coś w ogóle będziemy działać w tym zakresie, bo ja widziałem na tym 

rozłączeniu i dosłownie ta woda leci w pewnym momencie zawraca i leci sobie do kanału. 

Będzie cały czas, czy będzie coś. 

 

Dyrektor Zarządu Zlewni w Gliwicach Marcin Nowak: 

Ja powiem panu tak my ten zbiornik tak naprawdę testujemy, tak on jest w fazie testów 

pierwszy raz go była okazja, żeby go w  jakiś sposób spiętrzyć. Przyglądamy się jak ten 

rozdział wód przy różnych określonych Stanach wody w rzece Odrze tak, czyli tutaj 

wyznacznikiem dla nas jest wodowskaz w Krzyżanowicach i w tym momencie też 

obserwujemy jak i jak ten rozdział wód się układa na Odrę Miejską, rzeka Psina ile w tym 

momencie,  jak przepływy na Miedoni są poniżej Raciborza, tak czyli za połączeniem Odry 

Miejski z kanałem Ulgi także to wszystko analizujemy, ale znam ten problem, o którym pan 

mówi szczerze mówiąc rzeczywiście warto się temu przyjrzeć i na pewno się zajmiemy tym 

tematem. 

 

Radny Paweł Płonka: 

Super, dzięki panu za informacje.  
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Dyrektor Zarządu Zlewni w Gliwicach Marcin Nowak: 

Proszę. 

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Dziękuję bardzo, czy ktoś jeszcze z państwa radnych chciał zadać pytanie panu dyrektorowi. 

Zapytuję jeszcze raz. Pan Dawid Wacławczyk ma nadzieję, że będzie lepiej słyszalne bardzo 

proszę panie Dawidzie. 

 

Radny Dawid Wacławczyk: 

Najpierw test czy mnie w ogóle słychać? 

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Narazie Cię słychać, ale proszę też potem nasłuchiwać, jeśli będzie coś nie tak będę 

sygnalizował.   

 

Radny Dawid Wacławczyk: 

Dobrze ja mam dla odmiany bardzo proste i krótkie pytanie nie dotyczące  kwestii przepływu 

wody ani powodziowych. Gdzieś tam w przestrzeni medialnej. Pan dyrektor datę albo może 

powiedzieć kto, kiedy ewentualnie nam ją zdradzi, dziękuję.  

 

Dyrektor Zarządu Zlewni w Gliwicach Marcin Nowak: 

Nie wiem o jaką datę  mam odpowiedzieć bo szczerze mówiąc.  

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Dawidzie jeszcze raz proszę powtórzyć pytanie powoli bo znowu było przerywane i nie ma 

treści pytania.   

 

Radny Dawid Wacławczyk: 

Dobrze,  chodzi o to czy pan dyrektor zna datę, kiedy szlabany zostaną podniesione na 

zaporze na drogach dojazdowych, znaczy mocno regulowana na koronie zbiornika w te 

sposób, żeby rowerzyści mogli sobie tam swobodnie jeździć, ale jakoś bokiem skakać, tak jak 

teraz.  

 

Dyrektor Zarządu Zlewni w Gliwicach Marcin Nowak: 

Znaczy na dzień, na dzień dzisiejszy takiej daty panu nie jestem w stanie odpowiedzieć tak 

jak tutaj z... że z dyrektorem Kurzem cały czas monitorujemy ten temat tak i chcemy, żeby to 

na wiosnę już to się podziało tak, bo wiadomo teraz mamy okres zimowy będzie zalodzenie 

na tych drogach, także na pewno nie będzie wskazane jazda rowerem, ale mam nadzieję mam 

nadzieję oczywiście, że na wiosnę udać uda się to zrobić już będzie swobodny przejazd przez 

budowlę przelewowo - spustową dla rowerów. 

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Dziękuję bardzo, czy ktoś z państwa radnych chciał jeszcze zabrać głos dopytać pana 

dyrektora jakieś szczegółowe pytanie, nie widzę zgłoszeń. Panie dyrektorze bardzo dziękuję 

za wczorajszy udział w komisji. Ja mam właśnie, mam nadzieję, że wczoraj na komisji tak 

tutaj większość było bardzo, bardzo dużo pytań, bardzo dużo odpowiedzi merytorycznych 

dlatego myślę, że gro radny już wczoraj pytało stąd dzisiaj tylko, mało pytań, dlatego jeszcze 

raz dziękuję za udział i jakby za codzienną pracę, gdyż dzięki temu mieszkańcy powiatu 

raciborskiego mogą spokojnie spać i nie bać się deszczu, który pada. Bardzo dziękuję za 

udział panie dyrektorze. 
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Dyrektor Zarządu Zlewni w Gliwicach Marcin Nowak: 

Dziękuję bardzo, serdecznie pozdrawiam wszystkich. 
 

Ad 8. Podjęcie uchwały Rady Powiatu Raciborskiego w sprawie przyjęcia informacji o 

stanie zabezpieczenia przeciwpowodziowego Powiatu Raciborskiego 

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Przechodzimy do kolejnego punktu obrad tj. podjęcie Uchwały Rady Powiatu Raciborskiego 

w sprawie przyjęcia informacji o stanie zabezpieczenia przeciwpowodziowego Powiatu 

Raciborskiego. Czy w tym punkcie obrad ktoś z państwa radnych chciał zabrać głos. Nie 

widzę zgłoszeń zatem przejdziemy do głosowania. 

Kto państwa radnym jest za podjęcie uchwały Rady Powiatu Raciborskiego w sprawie 

przyjęcia informacji o stanie zabezpieczenia przeciwpowodziowego Powiatu Raciborskiego i 

imiennie będziemy głosować.  

Pani Elżbieta Biskupie jest za? Pani Elżbieto bardzo, bo też nie widzę pani Elżbiety, bardzo 

proszę napisać czy pani jest za.  

 

Radny Paweł Płonka: 

Pani już napisała już.  

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Dziękuję.  

Pan Szymon Bolik. Czy pan Szymon Bolik jest za? 

 

Radny Szymon Bolik: 

Tak jestem za.  

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Andrzej Chroboczek. 

 

Członek Zarządu Andrzej Chroboczek: 

Wstrzymałem się. 

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Pan Tomasz Cofała. 

 

Radny Tomasz Cofała: 

Jestem za. 

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Władysław Gumieniak.  Nie mamy jeszcze kontaktu.  

Eugeniusz Kura. 

 

Radny Eugeniusz Kura: 

Jestem za.  

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Pan Marek Kurpis. 
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Wicestarosta Marek Kurpis: 

 Jestem za.  

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Tomasz Kusy. 

 

Radny Tomasz Kusy: 

Przepraszam, jestem za.  

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Za tak. Pani Ewa Lewandowska.  

 

Członkini Zarządu Ewa Lewandowska: 

Jestem za. 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Pan Franciszek Marcol. Panie Franciszku. 

 

Radny Franciszek Marcol: 

Za. 

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Pan Sebastian Mikołajczyk. 

 

Radny Sebastian Mikołajczyk: 

Jestem za.  

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Pan Łukasz Mura. 

 

Radny Łukasz Mura: 

Jestem za.  

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Piotr Olender. 

 

Radny Piotr Olender: 

Za.  

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Pan Adrian Plura. 

 

Radny Adrian Plura: 

Jestem za.  

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Paweł Płonka. 

 

Radny Paweł Płonka: 

Jestem za.  

 



29 
 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Józef Stukator. Józefie. Pan Józef Stukator czy jest za? 

Za, podnosi rękę. 

Grzegorz Swoboda.  

 

Starosta Grzegorz Swoboda: 
Jestem za. 

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Dawid Wacławczyk.  

 

Radny Dawid Wacławczyk: 

Jestem za.  

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Ja jestem za. Roman Wałach.  

 

Radny Roman Wałach: 

Jestem za. 

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Ewa Widera. 

 

Radny Ewa Widera: 

 Jestem za. 

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Artur Wierzbicki.  

 

Radny Artur Wierzbicki: 

Jestem za. 

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

I Ryszard Wolny.  

 

Wiceprzewodniczący Rady Ryszard Wolny: 

Jestem za.  

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Dziękuję. Jeden radny nie brał udział w głosowaniu, jeden się wstrzymał, radni byli za 

przyjęciem tej uchwały. Uchwała została przyjęta.  

 

Ad 9. Podjęcie uchwały Rady Powiatu Raciborskiego w sprawie dokonania zmian w 

Wieloletniej Prognozie Finansowej Powiatu Raciborskiego na lata 2020 – 2032 

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Przechodzimy do kolejnego punktu obrad. Podjęcie uchwały Rady Powiatu Raciborskiego w 

sprawie dokonania zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Powiatu Raciborskiego na 

lata 2020 - 2032. Bardzo proszę o opinię Przewodniczącego Komisji Budżetu, Gospodarki i 
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Rolnictwa, gdyż wczoraj była komisja i opiniowała uchwały tak WPF jak i  o zmianie 

zmianach budżetowych.  

 

Radny Artur Wierzbicki: 

Panie Przewodniczący wysoka Rado, panie Starosto. Chcę przekazać informację, że wczoraj 

komisja zapoznała się z obydwoma projektami uchwał, zaopiniowała zmiany w budżecie i 

zmiany w WPF-ie pozytywnie. 

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Dziękuję bardzo. Artur Dziękuję. Czy w tym punkcie obrad ktoś z państwa radnych chciał 

zabrać głos. Pan Wicestarosta bardzo proszę.   

 

Wicestarosta Marek Kurpis: 

Tak dzisiaj na Zarządzie przyjęliśmy zmiany w WPF, związane z placówkami opiekuńczo  - 

wychowawczymi niestety, ale pierwszy konkurs został nierozstrzygnięty ze względu na to, że 

wyższa kwota została przez placówki zaproponowana, natomiast nie byliśmy w stanie tego 

zrealizować natomiast obecnie też dzisiaj podjęta została decyzja o rozpisaniu nowego 

konkursu w ramach wolontariatu w związku z tym są zwiększone środki zaproponowane 

Radzie, jeżeli byłyby szczegóły to pewnie pan Skarbnik byłby w stanie odpowiedzieć 

szczegółowo, dziękuję. 

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Dziękuję, czy ktoś z państwa radnych jeszcze chciał chciał zabrać głos w tym punkcie obrad. 

Nie widzę zgłoszeń, zatem przejdziemy do głosowania. Kto z państwa radnych jest za 

podjęcie uchwały Rady Powiatu Raciborskiego w sprawie dokonania zmian w Wieloletniej 

Prognozie Finansowej Powiatu Raciborskiego na lata 2020 - 2032 głosujemy imiennie.  

Pani Elżbieta Biskup. Bardzo proszę. 

 

Radna Elżbieta Biskup: 

Jestem za. 

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Już słychać jest.  

Pan Szymon Bolik.  

 

Radny Szymon Bolik: 

Jestem za.  

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Pan Andrzej Chroboczek.  

 

Członek Zarządu Andrzej Chroboczek: 

Za.  

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Pan Tomasz Cofała. 

 

Radny Tomasz Cofała: 

 Jestem za. 
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Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Pan Władysław Gumieniak, czy nas słyszy. Pan Władysław nie słyszy nas jeszcze tak. 

 Pan Eugeniusz Kura. 

 

Radny Eugeniusz Kura: 

Jestem za.  

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Pan Marek Kurpis.  

 

Wicestarosta Marek Kurpis: 

Jestem za.  

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Tomasz Kusy. 

 

Radny Tomasz Kusy: 

Za. 

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Ewa Lewandowska. 

 

Członkini Zarządu Ewa Lewandowska: 

 Jestem za. 

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Pan Franciszek Marcol. Panie Franciszku jest pan za? Panie Franciszku jest pan za? Nie 

słyszy nas pan Franciszek. Pan napisał, że za. 

Sebastian Mikołajczyk. 

 

Radny Sebastian Mikołajczyk: 

Jestem za, natomiast pan Franciszek napisał na czacie. 

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Napisał, wiem. Tak widzę, widzę. 

Pan Łukasz Mura.  

 

Radny Łukasz Mura: 

Jestem za. 

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Pan Olender Piotr. 

 

Radny Piotr Olender: 

 Za. 

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Pan Adrian Plura. 
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Radny Adrian Plura: 

Jestem za. 

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Pan Paweł Płonka. 

 

Radny Paweł Płonka. 

 Jestem za. 

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Pan Grzegorz, Józef Stukator. Pan Józef Stukator, czy jest za? Jest za podnosi rękę.  

Grzegorz Swoboda. 

 

Starosta Grzegorz Swoboda: 

Jestem za.  

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Pan Dawid Wacławczyk.  

 

Radny Dawid Wacławczyk: 

Jestem za. 

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Ja jestem za. 

Roman Wałach. 

 

Radny Roman Wałach: 

Jestem za.  

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Ewa Widera. 

 

Radna Ewa Widera: 

Jestem za.  

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Artur Wierzbicki. 

 

Radny Artur Wierzbicki: 

Jestem za. 

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

 I Ryszard Wolny. Czy Ryszard Wolny jest za? 

 

Wiceprzewodniczący Rady Ryszard Wolny: 

Tak jestem za.  

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Jeden radny nie brał udział w głosowaniu pozostali radni byli za podjęcie przedmiotowej 

uchwały.  
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Ad 10. Podjęcie uchwały Rady Powiatu Raciborskiego w sprawie dokonania zmian w 

budżecie Powiatu Raciborskiego na 2020 rok 

 

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Kolejny punkt obrad jest podjęcie uchwał Rady Powiatu Raciborskiego w sprawie 

dokonania zmian w budżecie Powiatu Raciborskiego na rok 2020. Opinię Komisji Budżetu 

słyszeliśmy. 

Czy ktoś z państwa radnych w tym punkcie obrad chciał zabrać głos. Nie widzę zgłoszeń 

zatem przejdziemy do głosowania. Kto z państwa radnych jest za podjęcie uchwały Rady 

Powiatu Raciborskiego w sprawie dokonania zmian w budżecie Powiatu Raciborskiego na 

lata 2020 rok. 

Będę pytał imiennie. Pani Elżbieta Biskup. Czy pani Elżbieta. Jestem za.  

 

Radna Elżbieta Biskup: 

Za. 

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Pan Szymon Bolik. 

 

Radny Szymon Bolik: 

Jestem za. 

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Andrzej Chroboczek.  

 

Członek Zarządu Andrzej Chroboczek: 

Za.  

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Tomasz Cofała.  

 

Radny Tomasz Cofała: 

Jestem za. 

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Władysław Gumieniak. Napisał jestem za.  

Eugeniusz Kura. 

 

Radny Eugeniusz Kura: 

Jestem za.  

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Marek Kurpis.  

 

Wicestarosta Marek Kurpis: 

Jestem za.  
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Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Tomasz Kusy. 

 

Radny Tomasz Kusy: 

Za.  

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Ewa Lewandowska.  

 

Członkini Zarządu Ewa Lewandowska: 

Jestem za.   

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Franciszek Marcol. 

 

Radny Franciszek Marcol: 

Za.  

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Jest za. Pan Sebastian Mikołajczyk. 

 

Radny Sebastian Mikołajczyk: 

Jestem za. 

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Łukasz Mura.  

 

Radny Łukasz Mura: 

Jestem za. 

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Piotr Olender.  

 

Radny Piotr Olender: 

Jestem za. 

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Adrian Plura. 

 

Radny Adrian Plura: 

Jestem za. 

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Paweł Płonka.  

 

Radny Paweł Płonka: 

Jestem za. 

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Józef Stukator. Józefie jesteś za? Czy pan Józef nas słyszy, jest 
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podnosi rękę za.  

Grzegorz Swoboda. 

 

Starosta Grzegorz Swoboda: 

Jestem za. 

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Dawid Wacławczyk. 

 

Radny Dawid Wacławczyk: 

Jestem za.  

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Ja jestem za. 

Pan Roman Wałach. 

 

Radny Roman Wałach: 

Przepraszam jestem za. 

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Ewa Widera. 

 

Radna Ewa Widera: 

Jestem za.  

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Artur Wierzbicki. 

 

Radny Artur Wierzbicki: 

Jestem za.  

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Ryszard Wolny. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Ryszard Wolny: 

Jestem za.  

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Głosowali wszyscy radni, i jednogłośnie uchwała została podjęta. 
 

Ad 11. Podjęcie uchwały Rady Powiatu Raciborskiego w sprawie programu współpracy 

Powiatu Raciborskiego z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których 

mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku 

publicznego i o wolontariacie na 2021 rok 

 

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Przechodzimy do kolejnego punktu obrad tj. podjęcie uchwały Rady Powiatu Raciborskiego 

w sprawie programu współpracy Powiatu Raciborskiego z organizacjami pozarządowymi 

oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z 24 kwietnia o działalności pożytku 
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publicznego i wolontariacie na 2021 rok. Czy w tym punkcie obrad ktoś z państwa radnych 

chciał zabrać głos. Było to omawiano też komisjach nie widzę zgłoszeń zatem przechodzimy 

do głosowania. 

Kto z państwa radnych jest za podjęciem uchwały Rady Powiatu Raciborskiego w sprawie 

programu współpracy Powiatu Raciborskiego z organizacjami pozarządowymi oraz 

podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i 

wolontariacie na 2021 rok.  

Pani Elżbieta Biskup. Panie Elżbieto, pani jest za?  

 

Radny Sebastian Mikołajczyk: 

Napisała. 

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Było.  Przedtem o 16.10. Może napisze jeszcze.  

Pan Szymon Bolik.  

 

Radny Szymon Bolik: 

Jestem za. 

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Andrzej Chroboczek.  

 

Członek Zarządu Andrzej Chroboczek: 

Za. 

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Tomasz Cofała.  

 

Radny Tomasz Cofała: 

Jestem za. 

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Władysław Gumieniak.  Nie słyszy jeszcze. Pan Władysław napisał. Jestem za. 

Eugeniusz Kura. 

 

Radny Eugeniusz Kura: 

Jestem za.  

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Marek Kurpis.  

 

Wicestarosta Marek Kurpis: 

Jestem za.  

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Tomasz Kusy. 

 

Radny Tomasz Kusy: 

Za.  
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Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Ewa Lewandowska. 

 

Członkini Zarządu Ewa Lewandowska: 

Jestem za.  

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Franciszek Marcol. Panie Franciszku jest pan za? Czy pan Franciszek Marcol jest za? Nie 

słychać pana Franciszka. 

 

Radny Franciszek Marcol: 

Jestem za. 

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Za tak. Pan Sebastian Mikołajczyk. Sebastian Mikołajczyk jest za? Tak. Panie Sebastianie jest 

pan za? 

 

Radny Sebastian Mikołajczyk: 

Za.  

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Łukasz Mura. 

 

Radny Łukasz Mura: 

Jestem za.  

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Piotr Olender. 

 

Radny Piotr Olender: 

Jestem za. 

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Adrian Plura.  

 

Radny Adrian Plura: 

Jestem za. 

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Paweł Płonka. 

 

Radny Paweł Płonka: 

Jestem za. 

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Józef Stukator. Czy Józef Stukator jest za? Chociaż podniesie rękę. Jest za.  

Grzegorz Swoboda. 

 

Starosta Grzegorz Swoboda: 

Jestem za.  
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Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Dawid Wacławczyk. Dawidzie.  

 

Radny Dawid Wacławczyk: 

Jestem za. 

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Ja jestem za. 

Roman Wałach. 

Radny Roman Wałach: 

Jestem za. 

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Ewa Widera. 

 

Radna Ewa Widera: 

Jestem za.  

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Artur Wierzbicki.  

 

Radny Artur Wierzbicki: 

Jestem za. 

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Ryszard Wolny.  

 

Wiceprzewodniczący Rady Ryszard Wolny: 

Jestem za. 

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Wracamy jeszcze do pani Elżbiety Biskup czy jest za, czy nas słyszy. Nie mam odpowiedzi 

napisała tylko, że ma problemy z łącznością. 

Głosowało 22 radnych i wszyscy byli za.  
 

Ad 12. Podjęcie uchwały Rady Powiatu Raciborskiego w sprawie zatwierdzenia wykazu 

przeznaczonego do zbycia mienia ruchomego Samodzielnego Publicznego Zakładu 

Opieki Zdrowotnej Szpitala Rejonowego im. dr. Józefa Rostka  

w Raciborzu 

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Kolejny punkt obrad jest podjęcie uchwały Rady Powiatu Raciborskiego w sprawie 

zatwierdzenia wykazu przeznaczonego do zbycia mienia ruchomego Samodzielnego 

Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej Szpitala Rejonowego im. dr. Józefa Rostka w 

Raciborzu. Czy ktoś z państwa radnych w tym punkcie ktoś chciał zabrać głos. Na Komisji 

Zdrowia było to wyjaśnione, co jest podmiotem zbycia. Pan dyrektor proszę o tym mówił. 

Jeśli nie widzę zgłoszeń przejdziemy do głosowania. 
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Kto z państwa radnych jest za podjęcie uchwał Rady Powiatu Raciborskiego w sprawie 

zatwierdzenia wykazu przeznaczonego do zbycia mienia ruchomego Samodzielnego 

Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej Szpitala Rejonowego im. dr. Józefa Rostka w 

Raciborzu.  

Czy pani Elżbieta Biskup jest za. Pani Elżbieto. 

 

Radna Elżbieta Biskup: 

Tak, jestem za.  

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Czyli za. 

Pan Szymon Bolik. 

 

Radny Szymon Bolik: 

Jestem za.  

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Pan Andrzej Chroboczek.  

 

Członek Zarządu Andrzej Chroboczek: 

Za. 

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Tomasz Cofała. 

 

Radny Tomasz Cofała: 

 Jestem za.  

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Władysław Gumieniak. Władysław jest za, podnosi rękę.  

Eugeniusz Kura. 

 

Radny Eugeniusz Kura: 

Jestem za.  

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Marek Kurpis.  

 

Wicestarosta Marek Kurpis: 

Jestem za.  

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Tomasz Kusy.  

 

Radny Tomasz Kusy: 

Za. 

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Ewa Lewandowska. 
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Członkini Zarządu Ewa Lewandowska: 

 Jestem za. 

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Franciszek Marcol. Jakby może powtórzyć panie Franciszku jest pan za? Pan Franciszek 

pisze, Za, tak.  

Pan Sebastian Mikołajczyk. 

 

Radny Sebastian Mikołajczyk: 

Jestem za.  

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Łukasz Mura. 

 

Radny Łukasz Mura: 

Za.   

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Piotr  Olender. 

 

Radny Piotr Olender: 

Za.  

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Adrian Plura. 

 

Radny Adrian Plura: 

Za.  

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Paweł Płonka. 

 

Radny Paweł Płonka: 

Jestem za. 

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Józef Stukator. Józefie.  Czy Józef Stukator jest za? Napisał, jest za.  

Grzegorz Swoboda. 

 

Starosta Grzegorz Swoboda: 

Jestem za. 

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Dawid Wacławczyk. 

 

Radny Dawid Wacławczyk: 

Jestem za.   

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Ja jestem za. 
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Roman Wałach.  

 

Radny Roman Wałach: 

Jestem za. 

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Ewa Widera.  

 

Radna Ewa Widera: 

Jestem za. 

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Artur Wierzbicki.  

 

Radny Artur Wierzbicki: 

Jestem za. 

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

I Ryszard Wolny.  

 

Wiceprzewodniczący Rady Ryszard Wolny: 

Jestem za. 

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Wszyscy brali radni udział w głosowaniu, wszyscy głosowali za podjęciem przedmiotowej 

uchwały.  
 

Ad 13. Podjęcie uchwały Rady Powiatu Raciborskiego w sprawie ustalenia wysokości 

opłat w 2021 r. za usunięcie i przechowywanie statków i innych obiektów pływających z 

obszarów wodnych położonych na terenie powiatu raciborskiego 
 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Kolejna uchwała Rady Powiatu Raciborskiego w sprawie ustalenia wysokości opłat w 2021 

roku za usunięcie i przechowywanie statków i innych obiektów pływających obszarów 

wodnych położonych na terenie powiatu raciborskiego. Jak się dowiedzieliśmy na komisjach 

nie było takiego przypadku statku nie trzeba było odholować za porzucony. Czy ktoś z 

państwa radnych chciał zabrać głos w tym punkcie obrad. Nie widzę chętnych zatem 

przejdziemy do głosowania. Kto z państwa radnych jest za podjęcie uchwały Rady Powiatu 

Raciborskiego w sprawie ustalenia wysokości opłat w 2021 roku za usunięcie 

przechowywanie statków i innych obiektów pływających z obszarów wodnych położonych na 

terenie powiatu raciborskiego. 

Pani Elżbieta Biskup jest za? 

 

Radna Elżbieta Biskup: 

Za. 

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Jest pani za.  

Pan Szymon Bolik. 
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Radny Szymon Bolik: 

Jestem za. 

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Andrzej Chroboczek.  

 

Członek Zarządu Andrzej Chroboczek: 

Za. 

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Tomasz Cofała. Pan Tomasz Cofała.  Czy pan Tomasz Cofała jest za.  

 

Radny Tomasz Cofała: 

Jestem za. 

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Władysław Gumieniak.  Podnosi tak. 

Eugeniusz Kura.  

 

Radny Eugeniusz Kura: 

Jestem za. 

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Marek Kurpis. 

 

Wicestarosta Marek Kurpis: 

Jestem za.  

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Tomasz Kusy.  

 

Radny Tomasz Kusy: 

Jestem za. 

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Ewa Lewandowska. 

 

Członkini Zarządu Ewa Lewandowska: 

Jestem za.  

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Franciszek Marcol. Franciszek Marcol czy nas słyszy, jeśli nas słyszy nie, to niech napisze. 

Panie Franciszku. 

 

Radny Franciszek Marcol: 

Jestem za. 

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Jest pan za, tyle usłyszałem. 

Sebastian Mikołajczyk. 
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Radny Sebastian Mikołajczyk: 

Jestem za.  

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Łukasz Mura. 

 

Radny Łukasz Mura: 

Jestem za.  

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Piotr Olender. 

 

Radny Piotr Olender: 

Jestem za. 

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Arian Plura. 

 

Radny Adrian Plura: 

Jestem za.  

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Paweł Płonka. 

 

Radny Paweł Płonka: 

Jestem za.  

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Józef Stukator. Józku, Józef Stukator czy jest za? Dzięki. Czy Józef Stukator jest za? Napisał.  

Dobra, Józek napisał, że jest za.  

Grzegorz Swoboda. 

 

Starosta Grzegorz Swoboda: 

Jestem za.  

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Dawid Wacławczyk. Dawid Wacławczyk czy jest za Dawida. Czy Dawid Wacławczyk czy 

jest za? Dawidzie? Czy nas słyszy? 

 

Radny Dawid Wacławczyk: 

Jestem za.  

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Jest za. Ja jestem za. 

Roman Wałach.  

 

Radny Roman Wałach: 

Jestem za. 
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Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Ewa Widera. 

 

Radna Ewa Widera: 

Jestem za. 

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Artur Wierzbicki.  

 

Radny Artur Wierzbicki: 

Jestem za. 

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

I Ryszard Wolny. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Ryszard Wolny: 

 Jestem za. 

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Dziękuję bardzo, wszyscy radni byli za, wszyscy brali udział w głosowaniu. 
 

Ad 14. Podjęcie uchwały Rady Powiatu Raciborskiego w sprawie ustalenia wysokości 

kosztów usuwania i opłat za przechowywanie pojazdów w 2021 roku na obszarze 

Powiatu Raciborskiego 

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Kolejny punkt obrad podjęcie uchwały Rady Powiatu Raciborskiego w sprawie ustalenia 

wysokości kosztów usuwania i opłat za przechowanie pojazdów w 2021 roku na obszarze 

Powiatu Raciborskiego. Czy w tym punkcie obrad to państwo radnych chciał zabrać głos. Nie 

widzę zgłoszeń zatem przejdziemy do głosowania. Kto z państwa radnych jest za podjęcie 

uchwały Rady Powiatu Raciborskiego w sprawie ustalenia wysokości kosztów usuwania opłat 

za przechowanie pojazdów w 2021 roku na obszarze Powiatu Raciborskiego. 

Pani Elżbieta Biskup. Pani Elżbieto proszę napisać. Czy pani jest za? 

Szymon Bolik.  

 

Radny Szymon Bolik: 

Jestem za.  

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Andrzej Chroboczek.  

 

Członek Zarządu Andrzej Chroboczek: 

Za. 

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Tomasz Cofała. 

 

Radny Tomasz Cofała: 

Jestem za. 
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Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Władysław Gumieniak. Władysław Gumieniak jest za podnosi ok.  

Eugeniusz Kura. 

 

Radny Eugeniusz Kura: 

Jestem za.  

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Marek Kurpis.  

 

Wicestarosta Marek Kurpis: 

Jestem za. 

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Tomasz Kusy.  

 

Radny Tomasz Kusy: 

Jestem za. 

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Ewa Lewandowska.  

 

Członkini Zarządu Ewa Lewandowska: 

Jestem za.  

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Pan Franciszek Marcol. Panie Franciszku proszę napisać albo powiedzieć. Panie Franciszku. 

Proszę napisać bo nie słychać. 

Pan Sebastian Mikołajczyk.  

 

Radny Sebastian Mikołajczyk: 

Jestem za. 

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Pan Łukasz Mura.  

 

Radny Łukasz Mura: 

Jestem za. 

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Pan Piotr Olender.  

 

Radny Piotr Olender: 

Jestem za. 

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Adrian Plura.   

 

Radny Adrian Plura: 

Jestem za. 



46 
 

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Paweł Płonka. 

 

Radny Paweł Płonka: 

Jestem za.  

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Józef Stukator. Józefie jesteś za? Józek jest za.  

Grzegorz Swoboda.  

 

Starosta Grzegorz Swoboda: 

Jestem za. 

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Dawid Wacławczyk. Czy Dawid Wacławczyk nas słyszy. Jeśli nie panie Dawidzie proszę 

napisać, bo nie słychać nic. 

Ja jestem za.  

Roman Wałach. 

 

Radny Roman Wałach: 

Jestem za.  

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Ewa Widera. 

 

Radna Ewa Widera: 

Jestem za. 

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

 Artur Wierzbicki. 

 

Radny Artur Wierzbicki: 

Jestem za. 

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Ryszard Wolny.  

 

Wiceprzewodniczący Rady Ryszard Wolny: 

Jestem za.   

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Głosowało 22 radnych, jeden radny nie brał udział w głosowaniu. I wszyscy byli za.  
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Ad 15. Podjęcie uchwały Rady Powiatu Raciborskiego w sprawie zmiany uchwały 

dotyczącej zadań z zakresu rehabilitacji osób niepełnosprawnych oraz wielkości 

środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych 

przeznaczonych na realizację tych zadań w roku 2020 

 

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Punkt 15 obrad podjęcie uchwały Rady Powiatu Raciborskiego w sprawie zmiany uchwały 

dotyczącej zadań z zakresu rehabilitacji osób niepełnosprawnych oraz wielkości środków 

Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych przeznaczonych na realizację 

tych zadań w roku 2020. Pan Wicestarosta na początku sesji wspominał o tych zmianach czy 

ktoś z państwa radnych w tym punkcie chciał zabrać głos. Nie widzę zgłoszeń zatem 

przejdziemy do głosowania. Kto z państwa radnych jest za podjęcie uchwały Rady Powiatu 

Raciborskiego w sprawie zmiany uchwały dotyczącej zadań z zakresu rehabilitacji osób 

niepełnosprawnych oraz wielkości środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych przeznaczonych na realizację tych zadań w roku 2020 i głosujemy 

imiennie. 

Pani Elżbieta Biskup. Pani Elżbieto napisała pani, że za ok. dziękuję.  

Pan Szymon Bolik.  

 

Radny Szymon Bolik: 

Jestem za.  

Pan Andrzej Chroboczek. 

 

Członek Zarządu Andrzej Chroboczek: 

Za.  

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Pan Tomasz Cofała.  

 

Radny Tomasz Cofała: 

Jestem za. 

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Pan Władysław Gumieniak. Władysław napisał, że jest za. 

Eugeniusz Kura. Panie Gienku. 

 

Radny Eugeniusz Kura: 

Jestem za. 

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Marek Kurpis. 

 

Wicestarosta Marek Kurpis: 

Jestem za.  

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Tomasz Kusy. 
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Radny Tomasz Kusy: 

Jestem za. 

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

 Ewa Lewandowska. 

 

Członkini Zarządu Ewa Lewandowska: 

Jestem za. 

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Franciszek Marcol. Panie Franciszku proszę napisać, już napisał jest za pan Franciszek.  

Sebastian Mikołajczyk.  

 

Radny Sebastian Mikołajczyk: 

Jestem za. 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Łukasz Mura.  

 

Radny Łukasz Mura: 

Jestem za. 

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Piotra Olender. 

 

Radny Piotr Olender: 

Jestem za. 

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Adrian Plura. 

 

Radny Adrian Plura: 

Jestem za. 

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Paweł Płonka. 

 

Radny Paweł Płonka: 

Jestem za. 

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Józef Stukator, Józef napisał że jest za.  

Grzegorz Swoboda.  

 

Starosta Grzegorz Swoboda: 

Jestem za. 

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Dawid Wacławczyk.  
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Radny Dawid Wacławczyk: 

Jestem za. 

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Ja jestem za.  

Roman Wałach. 

 

Radny Roman Wałach: 

Jestem za. 

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Ewa Widera. 

 

Radna Ewa Widera: 

Jestem za. 

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Artur Wierzbicki.  

 

Radny Artur Wierzbicki: 

Jestem za. 

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Ryszard Wolny.  

 

Wiceprzewodniczący Rady Ryszard Wolny: 

Jestem za. 

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Wszyscy radni brali udział w głosowaniu, wszyscy radni byli za podjęciem przedmiotowej 

uchwały.  

 

Ad 16. Podjęcie uchwały Rady Powiatu Raciborskiego w sprawie przekazania petycji do 

organu właściwego do jej rozpatrzenia 

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Kolejny punkt obrad to jest podjęcie Rady Powiatu Raciborskiego w sprawie przekazania 

petycji do organu właściwego do rozpatrzenia. Tak jak wspomniałem jest to przekazanie do 

właściwego organu. Czy ktoś z państwa radnych chciał zabrać głos w tym punkcie obrad. 

Jeśli nie ma zgłoszeń przejdziemy do głosowania. Kto z państwa radnych jest za podjęciem 

uchwały Rady Powiatu Raciborskiego w sprawie przekazania petycji do organu właściwego 

do jej rozpatrzenia. I głosujemy imiennie.  

Pani Elżbieta Biskup. Proszę o napisanie pani Elżbieto. Pani Elżbieta jest za, już napisała. 

Pan Szymon Bolik. Szymonie. 

 

Radny Szymon Bolik: 

 Jestem za. 

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Pan Andrzej Chroboczek.  
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Członek Zarządu Andrzej Chroboczek: 

Za. 

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Pan Tomasz Cofała.  

 

Radny Tomasz Cofała: 

Jestem za. 

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Władysław Gumieniak. Jestem za, Władziu napisał. 

Eugeniusz Kura. 

 

Radny Eugeniusz Kura: 

Jestem za. 

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Marek Kurpis.  

 

Wicestarosta Marek Kurpis: 

Jestem za. 

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Tomasz Kusy. 

 

Radny Tomasz Kusy: 

Jestem za. 

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Ewa Lewandowska.  

Członkini Zarządu Ewa Lewandowska: 

Jestem za. 

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Franciszek Marcol. Napisał, że za.  

Sebastian Mikołajczyk.  

 

Radny Sebastian Mikołajczyk: 

Jestem za. 

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Łukasz Mura. 

 

Radny Łukasz Mura: 

Jestem za. 

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Piotr Olender.  
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Radny Piotr Olender: 

Za. 

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Adrian Plura.  

 

Radny Adrian Plura: 

Jestem za. 

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Pan Paweł Płonka.  

 

Radny Paweł Płonka: 

Jestem za. 

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Józef Stukator. Józek napisał, że jest za.  

Grzegorz Swoboda.  

 

Starosta Grzegorz Swoboda: 

Jestem za.  

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Dawid Wacławczyk.  

 

Radny Dawid Wacławczyk: 

Jestem za. 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Ja jestem za.  

Roman Wałach. 

 

Radny Roman Wałach: 

Jestem za. 

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Ewa Widera.   

 

Radna Ewa Widera: 

Jestem za. 

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Artur Wierzbicki.  

 

Radny Artur Wierzbicki: 

Jestem za. 

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

I Ryszard Wolny.  
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Wiceprzewodniczący Rady Ryszard Wolny: 

Za. 

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Uchwała została głosowana przez wszystkich radnych, wszyscy radni byli za podjęciem 

przedmiotowej uchwały.  

 

Ad 17. Raport z wykonania Programu Ochrony Środowiska dla Powiatu Raciborskiego 

za lata 2018-2019 
 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Przechodzimy do kolejnego punktu obrad. Raport z wykonania programu ochrony 

Środowiska dla Powiatu Raciborskiego za lata 2018 - 2019. Wczoraj na Komisji Budżetu też 

był szeroko omawiany. 

Czy ktoś z państwa radnych w tym punkcie sesji chciał zabrać głos. Pan Artur bardzo proszę i 

Pan Roman. Panie Arturze bardzo proszę. 

 

Radny Artur Wierzbicki: 

Dziękuję chciałem  jeszcze raz, jeżeli można potwierdzić informację, że program, że już 

trwają prace nad nowym programem, bo ten tak jak program, o którym wspominał radny 

Wacławczyk kończy się z rokiem 2020 i od 2021 powinien być nowy. Chciałem tylko się 

upewnić, czy rzeczywiście w grudniu trafi do nas nowy projekt uchwały w tej sprawie, 

projekt programu. Dziękuję. 

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Panie Arturze jeszcze dopytam, bo my jesteśmy w punkcie raport z wykonania Programu 

Ochrony Środowiska dla Powiatu Raciborskiego i tu pan zapytuje czy już jest opracowany na 

2020 i dalszy okres.  

 

Radny Artur Wierzbicki: 

Tak czy już są prace nad tym nowym, tylko tyle. Co do tego programu nie mamy żadnych 

uwag. 

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Już dopytujemy czy pana Starostę czy osobę z Zarządu, pani Ewo. Jeśli można. 

 

Członkini Zarządu Ewa Lewandowska: 

Tak jeśli można to odpowiem. Najświeższa informacja z Referatu Ochrony Środowiska jest 

taka, że jak najbardziej przymierzamy się do tego by w styczniu ogłosić wybór oferenta, 

natomiast te raporty powinny być kompatybilne. W tej chwili jeszcze nie ma takiego raportu 

wojewódzkiego dlatego nasza pani kierownik jest w kontakcie z województwem i jeżeli tylko 

będzie, to będą takie ustalenia. 

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Bardzo dziękuję o głos także prosił pan Roman, bardzo proszę. 

 

Radny Roman Wałach: 

Tak dziękuję bardzo. Ja mam takie pytanie czy można by doszczegółowić, bo tak cały raport 

kończy się na roku 2019. A pytanie jest takie, wprowadzające najpierw. Jak często w jakich 

punktach są mierzone zanieczyszczenia w Odrze Miejskiej, w tym odcinku Odry na Odrze 



53 
 

Miejski, czy mamy taką informację. Czy to jest monitoring nie wiem ... czy to jest co jakiś 

czas, czy mamy taką informację.  

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Pani Ewo, czy coś można w tym temacie. 

 

Członkini Zarządu Ewa Lewandowska: 

Tzn. jeżeli takie szczegółowe informacje by pan radny chciał uzyskać, musieliśmy prosić o 

takie informację panią kierownik, bo ja takich informacji nie posiadam, ten raport jest bardzo 

bogaty, natomiast on generalnie się kończy nie w  2019 a w 2020 roku jest z perspektywą do 

2024, to tak w woli ścisłości. Natomiast, jeżeli pan radny by sobie życzył takiej informacji to 

oczywiście zapytamy i podamy na kolejnym spotkaniu. 

 

Radny Roman Wałach: 

Ja uzupełnię może, może skrót  myślowy, tu chodziło o zanieczyszczenia rzek i ten raport w 

tym w tym miejscu akurat dotyczy roku 2019 i jeśli mówimy o stanie, ocenie stanu to tabele 

mówią i treść mówi o kończy się na roku 2019 i moje, dlaczego to pytanie zadaje, bo 

powziąłem taką informację, że zmieniła się jakość wody w Odrze. I, wczoraj na Komisji 

Budżetowej, była taka informacja, że a szczególnie podczas wezbrań Odry i wczoraj na 

Komisji Budżetowej, była taka informacja, że generalnie podczas wezbrań w zasadzie Odra 

jest zasilana wyłącznie rzeką Psiną, a cała woda, która idzie Odrą jest skierowana do kanału 

Ulgi. Z tego byłby prosty wniosek, że mamy dosyć duże zanieczyszczenia, które niesie rzeka 

Psina, która idzie od Gminy Krzyżanowice i gdzieś tam przez Gminę Bieńkowice również 

tak, i czyli to jest kolejne pytanie czy mamy taką wiedzę czy państwo macie takie informacje 

na bieżąco.  

Starosta Grzegorz Swoboda: 

Pani Przewodniczący jedno słowo, panie radny, ja oczywiście podkreślam bardzo istotną 

ważną sprawę jaką jest zanieczyszczenie rzeki Odry był przedstawiciel Wód Polskich, którzy 

zarządzają tym mieniem wodnym na terenie nie tylko zbiornika, ale poprzednia instytucja 

Wody Polskie i tak itd. więc tu oczywiście wszystkie te pytania  mogliśmy zadać na komisji 

czy na sesji jeśli są takie oczywiście potrzeby zwróciły się z wnioskiem. Przypuszczam, że 

takich poziomów mierników na terenie Odry nie ma, ja nie słyszałem, żebyśmy dostawali 

raporty na temat ilości zanieczyszczenia, ale są instytucje, które się tym zajmują, więc tu jak 

najbardziej jeśli  jest taka potrzeba, to oczywiście wystąpimy jak i szereg innych wniosków, 

którymi się powiat nie powinien zajmować, też chętnie tą sprawą się zajmiemy i wystąpimy z 

takim wnioskiem o to, aby podali nam jak mierzą, co mierzą, kiedy mierzą, jeśli chodzi o 

jakość wód na terenie naszego powiatu i myślę, że z wodą można wiele, wpływ na to przede 

wszystkim, sieć bo w  powstałej kanalizacji w gminach, której jeszcze brakuje. Mam nadzieję 

jeśli powstaną kolejne odcinki kanalizacji to oczywiście poprawić również bezpośrednią 

jakość naszych rzek czy to Psiny czy Rudki, czy samej rzeki Odry dziękuję. 

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Czyli panie Romanie rozumie, że przyjdzie pisemnie taka informacja do pana, żeby, żeby 

jakby odpowiedzieć na przedmiotowe pytanie. Jest z nami też pani kierownik Referatu 

Ochrony Środowiska, jeśli  nam, pozwolę sobie przekazać też głos, jeśli mogła też w dwóch 

słowach powiedzieć też trochę odpowiedzieć bardzo pani Barbaro. 

 

Starosta Grzegorz Swoboda:  

Panie Przewodniczący jeśli można to ja bym prosił, żeby pani kierownik odpowiedziała, żeby 

nic. 
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Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Ja dlatego mówię. Ja dlatego mówię, że proszę panią Barbarę o zabranie głosu, już jest 

połączona. Pani Barbaro proszę. 

 

Kierownik Referatu Ochrony Środowiska Barbara Kostka: 

Dzień dobry witam państwa, czy ja bym mogła prosić o powtórzenie pytania, jakie zadano. 

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Tak. Panie Romanie proszę.  

 

Radny Roman Wałach: 

Dziękuję, w naszym raporcie mamy informacje na temat stanu wód i pytanie jest takie czy 

jeśli chodzi o odcinek miejski jest ten stan monitorowany stan zanieczyszczenia wody, jakości 

wody i ewentualnie jak często jest monitorowany w jakich punktach. 

 

Kierownik Referatu Ochrony Środowiska Barbara Kostka: 

Jeśli chodzi o monitoring jakości wód podobnie jest również z wieloma innymi 

kompetencjami jakości środowiska, tym monitoringiem zajmuje się Wojewódzki Inspektorat 

Ochrony Środowiska.  W naszym przypadku to jest Wojewódzki Inspektorat w Katowicach. 

Na stronach inspektoratu znajduje się plan monitorowania poszczególnych miejsc oraz 

komponentów środowiska i w zależności jak Inspektorat ustalił sobie to tak wybiera 

konkretny punkt z taką częstotliwością jak oni sobie jak gdyby założą. Więc nie mogę 

państwu odpowiedzieć, z jaką częstotliwością jest ten konkretny punkt badany. 

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Panie Romanie czy takie informacja wystarczy. 

 

Radny Roman Wałach: 

No na ten moment myślę, że tak, żeby ich już coś nie doprecyzuje jeszcze na piśmie. 

Natomiast, dlaczego też o to pytam bo, analizując materiał tam jest taka, takie sformułowanie 

jeśli chodzi o Odrę i Psinę. Derogacje czasowe brak możliwości technicznych, no to tak 

brzmi, jakby pytanie co to znaczy ta derogacja na jaki czas i w jaki sposób tutaj dalej 

ewentualnie państwo monitorujecie to co się stało między rokiem 19 a 20 w tym roku czy coś 

się dzieje, co jest planowane. 

 

Kierownik Referatu Ochrony Środowiska Barbara Kostka: 

My jeśli chodzi o jakość o monitoring po zakończeniu roku zawsze sprawdzamy, jakie 

badania monitoringowe były wykonywane na terenie powiatu. Wchodzimy właśnie na stronę 

Wojewódzkiego Inspektoratu Ochrony Środowiska i patrzymy, jakie punkty monitoringowe z 

danych w poprzedzającym roku były tam, one się bardzo często do dosyć późno z dużym 

opóźnieniem ujawniają na stronach internetowych, jednak jest to możliwe by w kolejnych 

latach porównać do roku aktualnego, do roku 2020. Tu mamy raport za te lata za które  był 

ustawowy obowiązek by wykonać taki raport programu ochrony środowiska.  

 

Radny Roman Wałach: 

Jakby jeszcze pani mogą rozwinąć tylko ten to sformułowanie brak możliwości technicznych 

co może oznaczać w praktyce. 
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Kierownik Referatu Ochrony Środowiska Barbara Kostka: 

Proszę mi powiedzieć gdzie znajduje się to sformułowanie? 

 

Radny Roman Wałach: 

24 strona. Tabela 11. I po prawej stronie tej tabeli pani ma kolumnę uzasadnienie derogacji.  

 

Kierownik Referatu Ochrony Środowiska Barbara Kostka: 

Tak już widzę. Wpływ działań antropogenicznych na stan antycznych. 

 

Radny Roman Wałach: 

Tak a później przy Psinie pani ma tę, to sformułowanie. Brak możliwości technicznych. 

 

Starosta Grzegorz Swoboda: 

Panie Przewodniczący jeśli można ja to rozumie w ten sposób, że tak jak pani kierownik 

wytłumaczyła, że monitoringiem zajmują się inne jednostki do tego powołane no i po prostu 

nie posiadają odpowiednich narzędzi, no oczywiście my możemy tak jak podkreślam, jeśli 

jest taka wola zwrócić się do odpowiednich organów, którzy się tym zajmują, taką takim 

nadzorowaniem jakości wód w Polsce. Wystąpić, żeby po prostu  znaleźli środki oczywiście, 

kontynuowali badania jakości wód na terenie powiatu. Myślę, że pani kierownik powiedział 

jeśli jest oczywiście w stanie odpowiedzieć to zachęcam. Szanowni Państwo, ja tylko 

przypominam, że była oczywiście komisja jeśli są zapytania z wyprzedzeniem do których się 

możemy przygotować, to wtedy nam jest łatwiej, bo wtedy bezpośrednio pani kierownik wie, 

o jaki, jakie zapytanie państwo radni pytają dzisiaj nie wiem czy, żeby nie było po prostu 

jakieś pomyłki, że pani kierownik. 

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Panie Romanie no umówmy się tak, że pani kierownik też panu przekaże informację 

pisemnie, żeby ona była właściwa i przygotowana, dobrze? 

 

Starosta Grzegorz Swoboda: 

Panie Przewodniczący ja proponuję by była, nie była to interpelacja radnego, że panie 

kierownik ustnie wyjaśni, pozwoli sobie przedzwonić do pana do pana radnego. No bo na 

każde zapytanie na sesji w każdym punkcie dotyczących projektów czy raportu my nie 

jesteśmy w stanie odpisywać. Szanowni Państwo w dobie pandemii Starostwo działa na 2 

zmiany w 6 –godzinnym systemie, naprawdę ci pracownicy mają szereg innych obowiązków, 

więc w ramach interpelacji radnego oczywiście, ale w ramach zapytań wszystkie odpowiedzi 

w formie ustnej, dziękuję. 

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Panie Romanie jak się możemy umówić. 

 

Radny Roman Wałach: 

Tak, jeśli mogę tu, tu odpowiedzieć panu Staroście, bo tak owszem można było w punkcie 1 

to ten punkt poruszyć, jak był tutaj przedstawiciel Wód Polskich,  natomiast uznał natomiast 

naprawdę uznałem tutaj, że temat dotyczy tego ostatniego punktu i stąd zostawiłem to pytanie 

na ostatni punkt jeśli chodzi o to dlaczego nie na komisji, jeśli muszę się tłumaczyć, to 

powiem stało się tak, że podjąłem pewne powziąłem pewne informacje, i stąd te wyjaśnienia 

są potrzebne. A trzecia rzecz, no to jest kwestia na ile nas wszystkich to interesuje, na ile 

tylko mnie tylko chciałem zapytać taką rzecz, czy słusznie łączymy pewne rzeczy albo ja 

łączę pewne rzeczy logicznie, że i wprost jeśli mówimy o tym, że jest brak możliwości 
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technicznych czy to chodzi o to, że nie ma kanalizacji np. w Gminie Krzyżanowice, że 

odcieki są gdzieś tam odprowadzane i że ta jakość wody po prostu z tego powodu jest coraz 

gorsza również w Odrze Miejskiej. 

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Pytanie czy pani Barbara chciała odpowiedzieć.  

 

Kierownik Referatu Ochrony Środowiska Barbara Kostka: 

Ja myślę, że jeżeli sam radny zezwoli to przygotuję informację na temat jego zapytań i 

skontaktuję się z nim, uzyska wiążącą i prawdziwą odpowiedź. 

 

Radny Roman Wałach: 

Fajnie, bardzo dziękuję. 

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Panie Romanie to tak ustalmy, że pani kierownik z panem się skontaktuje, żeby wyczerpująco 

odpowiedzieć. 

Czy ktoś z państwa radnych jeszcze w tym punkcie w którym jesteśmy tj. raport z wykonania 

Programu Ochrony Środowiska Powiatu Raciborskiego chciał zabrać głos.  

 

Radny Tomasz Kusy: 

Tak ja poproszę. 

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Bardzo proszę panie Tomaszu. 

 

Radny Tomasz Kusy: 

Ja chciałby nawiązać do tego co już radny Wałach powiedział, bo również ze mną 

skontaktowały się osoby, które po prostu no powiedziały jakby, znaczy może tak. 

Przedstawiciel Wód Polskich na wczorajszej komisji powiedział, że w tej chwili w trakcie 

wezbania cała Psinka idzie w miasto, tak to się mówi, że na Odrę Miejską i nic więc nie jest w 

żaden sposób woda zmniejszana, tylko po prostu bezpośrednio, tak. A ktoś zwrócił bo myślał, 

że to samo osoba naprawdę zwróciła, że problem jest po prostu w gminach, w gminach, które 

po prostu nie mają kanalizacji tu myśl, ze o to chodziło też radnemu Wałachowi, żeby to 

wyjaśnić, czy to jest uzasadnione, że krótko mówiąc ściek płynie przez miasto tak i tutaj nie 

chodzi o to nie chodzi to, którędy płynie czy przez miasto   ćwiczy przed kolejną gminę, tylko 

czy, tylko jakby skala problemu np. ja sobie nie zdawałem sprawę z jaka jest skala problemu i 

myślę, że to jest odpowiedź punkt czyli temat stanu środowiska, żeby o tym porozmawiać, 

tylko tyle chciałem dodać nie chcemy komentować dyskusji, rozumiem, że tutaj radny 

Wałach, jeżeli będzie miał, o to się ze mną podzieli tą wiedzą i wydaje mi się,  że tak też była 

jego intencji, bo moja w tym momencie podobna chociaż nie chciałem zawierać głosu, 

dziękuję.   

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Czy myślę, że intencja panie Tomaszu jest znana tylko tak chyba nikt tutaj nie jest w stanie 

odpowiedzieć, stąd jakby taka było propozycja będzie to odpowiedź pisemna po zbadaniu 

tych, tych szczegółów czy faktycznie, dlaczego tak się dzieje. 

 

Członkini Zarządu Ewa Lewandowska: 

Jeśli można byłoby jedno zdanie Panie Przewodniczący. 
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Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Bardzo proszę pani Ewo. 

 

Członkini Zarządu Ewa Lewandowska: 

Mówi się o tej tabeli mamy, że to Krajowy Zarząd Gospodarki Wodnej opublikował taką 

oceną ryzyka, więc myślę, że pani kierownik po prostu zasięgnie tej informacji u źródła.  

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Dziękuję bardzo. 

 

Członkini Zarządu Ewa Lewandowska: 

Żebyśmy wiedzieli więcej. 

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Czy ktoś z państwa radnych jeszcze  w tym punkcie chciał zabrać głos. Nie widzę zgłoszeń 

zatem jeszcze Pan Radny Wacławczyk bardzo proszę.  

 

Radny Dawid Wacławczyk: 

Jeżeli rozmawiamy to jeśli mógłby prosić z panią kierownik. Ja myślę, że takiego 

szczegółowego Jakbyśmy się dowiedzieli w jakich  punktach jest mierzona ta czystość. 

Myślę, jeśli jest w stanie sprawdzić jak ona się pogarsza, myślę, że  a raczej się pogarsza niż  

polepsza. Jak faktycznie, jeżeli ona płynie przez tereny, które nie są zapewne ryzyko 

wystąpienia. 

 

Starosta Grzegorz Swoboda: 

Poprosimy o wykaz takich punktów. 

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Dawidzie, bardzo Cię źle słychać, ja zrozumiałem tak, że chcesz, żeby jeszcze pani kierownik 

poszerzyła tą informację o miejsca i punkty badania czystości tych wód. Tyle zrozumiałem, 

więc pani kierownik też słyszała, więc przekazujemy. Czy w tym punkcie obrad ktoś z 

państwa radnych jeszcze chciał zabrać głos. Nie widzę zgłoszeń.  
 

Ad 18. Interpelacje i zapytania radnych 

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Przejdziemy do kolejnego punktu obrad, jakimi są interpelacje i zapytania radnych bardzo 

proszę 

ktoś z państwa radnych w tym punkcie chciał zabrać głos. Tu pan radny Tomasz Kusy bardzo 

proszę panie Tomaszu i pan Paweł Płonka. Bardzo proszę panie Tomaszu o zabranie głosu w 

tym punkcie Interpelacje i zapytania radnych. 

 

Radny Tomasz Kusy: 

Tak chciałem zapytanie takie zrobić. Ponieważ temat wrócił, jestem członkiem Rady 

Społecznej Szpitala i dzisiaj w prasie przeczytałem informację, że na temat nagrody, o którą 

wnioskowała Rada Społeczna Szpitala. I pojawiły się pewne niejasności tutaj z 

przewodniczących Franciszkiem Marcolem, pewne rzeczy starałem się wyjaśnić. Ponieważ, 

żałuję że ma problemy technicznym, myślę, że też mógłby więcej na ten temat powiedzieć. 

Ale dowiedziałem się dowiedziałem się że na, że jakby Wicestarosta Kurpis na Komisji 
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Zdrowia argumentował, że Rada Społeczna wnioskowała o nagrodę i padło stwierdzenie 

wprost, że nagrodę za 2019 rok. Tu w artykule myślę, że wiemy o który artykuł chodzi, bo za 

dużo gazet w Raciborzu w tej chwili nie mamy. Pojawiła się pojawiła się informacja, że 

właśnie taka, że w ten sposób, w ten sposób wnioskowano i jakby w ten sposób była 

uzasadniona ta nagroda, że  wprost Starosta z,  cytuję Starosta z Zarządem uzasadniają, że 

szef lecznicy zniwelował jej stratę finansową o 3 000 000 zł, Pan Przewodniczący, Pan 

Starosta, Przewodniczący Rady Społecznej przekonywał nas, że jest to nagroda za rok 

bieżący. I takie zdanie zresztą prosiłem, żeby się znalazło w protokole. Wiem, że Pan 

Przewodniczący wnioskował o protokół a z tego posiedzenia i chciałem się dopytać tutaj 

najpierw pana Starostę, Pana Przewodniczącego Rady Społecznej, dlaczego ten protokół się 

do tej pory nie pojawił to jest raz, a dwa jak to w końcu jest, za który rok jest ta nagroda. 

Jeżeli pan przekonywał, że za 2020, mówiąc o sprawach jak to świetnie szpital sobie radzi w  

czasie pandemii, a Komisja Zdrowia dowiaduje się, że to jest za roku poprzedni, bo inaczej 

nie może być w tym miejscu i kto został wprowadzony w błąd. To jest pierwsza część 

pytania, jakby jeżeli mogę prosić o odpowiedź to bym bardzo, prosił.  

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Bardzo proszę panie Starosto.   

 

Starosta Grzegorz Swoboda: 

Bardzo proszę, Szanowni Państwo Rada Społeczna Szpitala zgadza się tutaj wszystko, bo 

przyznała nagrodę panu dyrektorowi za zmniejszenie straty w 2019 roku myślę, że jest wiele 

osób, które to słyszały na Radzie Społecznej, a pod uwagę wysokość nagrody została wzięta 

na podstawie roku 2020 i wypłacanych premii i tu Rada Społeczna zawnioskowała do 

Zarządu, Zarząd uchwała zgodnie ze swoją kompetencją jest znamieniem miał możliwość 

przyznania i to zostało przyznane i również przez mojego zastępcę, na Komisji Zdrowia 

wyartykułowane, więc tutaj wszystko się zgadza potwierdzam. Nie wiem czy wystarczająco. 

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Panie Tomaszu czy jeszcze jakieś wyjaśnienie jest potrzebna. 

 

Radny Tomasz Kusy: 

Tzn. pan Starosta chyba miesza sprawy, bo ja prosiłem o zaprotokołowanie tego, to co  pan 

Starosta odpowiedział, mam nadzieję, że to się znajdzie w protokole, tak jak mówi również 

były osoby jak klasyczne mówi w tej chwili niż mówił na Radzie Społecznej ale dobrze 

zostawmy to na ochronę tylko. 

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Jedno słowo jeśli można nagroda dla pana dyrektora została przyznana za rok 2019 bo nie ma 

innej możliwości przyznania nagrody Panie Przewodniczący Kusy. A pod uwagę wysokości 

nagrody przyznawanej panu dyrektorowi został wzięty pod uwagę rok 2020 w którym to jest 

wystawiana czy wypłacana jest premia covidowy w wysokości 4 tysięcy miesięcznie i na 

podstawie tego tym się kierował Zarząd zostały wypłacone środki za rok 2019 dziękuję. 

 

Radny Tomasz Kusy: 

Dobrze, jeszcze chcemy odnieść do tego do tego argumentacji, że nagroda została wypłacona 

za niwelowanie, za zniwelowanie straty finansowej o 3 mln. No trochę mnie to zdziwiło, ale 

jakby nie czułem się liczyłem się na siłach, ale dzisiaj dokładnie tematy sprawdziłem jak to 

się stało, że zniwelowano została zniwelowana strata finansowa za 2018 tak rozumiem w 

2019 została zniwelowana, o 3 mln. Otóż Szanowni Państwo jeżeli spojrzeć w dokumenty 
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finansowe szpital ja mam tu przed sobą Sprawozdanie finansowe mam sprawozdanie, mam 

rachunek zysków i strat. I w tym sprawozdaniu mam stratę za rok 2018 w wysokości 8 mln 

247 tyś. zł proszę proszę pozwolić, że nie będę tego co do złotówki co do grosza czytał, a w 

2019 mamy nadal stratę. Dodatkową stratę nie stratę narastająco czy tam malejącą w 

wysokości 4 mln,  4 mln 69 tyś. zł to mi to nijak pasuje do tego. Sprawdziłem sobie w jaki 

sposób to państwo liczą, że po prostu to strata finansowa nie jest stratą dla państwa, która się 

medialnie sprzedaje. Co się okazuje państwo, państwo podajecie tzw. stratę gotówkową jak 

słyszałem, czyli to ile faktycznie i faktycznie trzeba dopłacić do szpitala czyli odliczając 

amortyzację i to wychodzi faktycznie w 2018 roku 8 mln 247 tyś. straty. Minus 3 mln 444 tyś. 

amortyzacji i tj. 4 mln 8 tyś zł. straty, którą trzeba by było, nie tylko trzeba faktycznie pokryć 

w jakiś sposób. W 2019 roku strata wyniosła 4 mln 69 tyś., ale odejmując 3 mln 60 tyś. zł 

mamy straty 1 mln 9 tyś. zł straty. I teraz dla państwa to jest zmniejszenie straty, otóż ta strata 

łącznie za rok 2018 i 2019 wynosi 12 mln 317 tyś. zł z tego gotówką należy pokryć 4 mln 69 

tyś. plus 1 mln 9 tyś., a nie o 3 mln mniej. Razem to wychodzi 5 mln 78 tyś. zł. I to jest takie 

tłumaczenie z państwa strony aktor taki, ja dam taki przykład żeby zrozumieć tak będziemy. 

Ktoś grał w totolotka i zapytał wolnego ile straciłeś w tym miesiącu pominął 1000 zł, 

spotykam go za miesiąc i on pyta jak ci poszło w tym miesiącu, on mi mówi zmniejszyłem 

stratę o 500 zł. To ja go rozumiem, że jakby i osoby, które to czytały bo też pytały jak to 

rozumiem, że ktoś jest ktoś wyszedł na plus, to nie jest prawda. 1500 zł, 1000 plus 500 zł 

straty, i tak samo tutaj to nie jest tak, że strata ze szpitala się zmniejszyła o 3 mln zniwelowała 

o 3 mln, do 5 mln zł straty i tylko tyle chciałem powiedzieć jakby w kwestii wyjaśnienia 

pewnych faktów czy mitów medialnych, dziękuję. 

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Pan Wicestarosta Kurpis chciał zabrać głos jeszcze. 

 

Starosta Grzegorz Swoboda: 

Jeśli można to ja przed Markiem, Szanowni Państwo, przepraszam muszę się odnieść do tego 

bo absolutnie się nie zgadzam z wypowiedzią pana radnego. Pytanie powinno być proste czy 

strata szpitala jest mniejsza niż w roku 2018, tak jest znacząco mniejsza. 

 

Radny Tomasz Kusy: 

Mogę panu odpowiedzieć. 

 

Starosta Grzegorz Swoboda: 

Tutaj Szanowni Państwo jeśli można. 

 

Radny Tomasz Kusy: 

Ja muszę się odnieść bo… 

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Pokolei. 

 

Radny Tomasz Kusy: 

Proszę mi przy okazję odpowiedzieć na pytanie, którego nie zadałem właściwie w jaki sposób 

istnieje te 5 mln straty.   

 

Starosta Grzegorz Swoboda: 

Szanowni Państwo stricto do cyfr w 2018 8 mln 247 tyś. 136 zł 04 gr. W roku 2019 4 mln 69 

85407 organ założycielski, jakim jest Powiat Raciborski zgodnie z obowiązującymi 



60 
 

przepisami powoduje, zobowiązaniem jest pokrycie straty które musimy jako Rada pokryć w 

celu zabezpieczenia finansowego powiatu ja podkreślę Szanowni Państwo tak zgadzam się z 

wszystkimi, że te rzeczy powinny być w całości finansowany przez państwo działaniami 

starostwa, Zarząd pokazaliśmy od momentu nowej kadencji, że bardzo zależy nam na 

szpitalu, czego efektem jest wiele działań w szpitalu dzisiaj pokazujemy na chwilę obecną za 

rok poprzedni obrotowy 4 mln minus amortyzacja 1 mln 9 tyś, czyli faktycznie strata szpitala 

została pomniejszona o 3 mln 800 tyś. i ja poproszę jeszcze później w uzgodnieniu pana 

skarbnika Romana Nowaka, który potwierdzi moją wypowiedź no bo ja w ten sposób to 

obliczam tak żeby, żeby miało to ręce i nogi. Panie skarbniku bardzo proszę o  wypowiedzieć 

się, żeby się ustosunkować do wypowiedzi pana radnego Kusego jeśli chodzi o zadłużenie 

szpitala 2018 i 2019. 

 

Radny Tomasz Kusy: 

Bo domyślam się co mi pan skarbnik powie, natomiast ja powiem tylko tak panie Starosto, 

każdy, kto np. prowadzi działalność gospodarczą, jeżeli wie co to jest strata i wie to jest strata 

z lat ubiegłych tak, i pan zaczyna mówić w ten sposób że ta strata nie narasta, tak, pytanie to 

może tak, to może pan skarbnik odpowie ile nam zostało do pokrycia straty za 2018, 2019.  

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Panie Tomaszu, myślę, że dajmy szansę panu skarbnikowi się wypowiedzieć potem ocenimy 

tą wypowiedź. Czy pan skarbnik jest tutaj podłączone i nas słyszy. 

 

Skarbnik Powiatu Roman Nowak: 

Tak Szanowni Państwo, witam serdecznie chciałem się odnieść do wypowiedzi zarówno 

Starosty jak i radnego pana Tomasza Kusego. Szanowni Państwo do podstawowych rzeczy to 

nie Starosta czy Zarząd podejmuje decyzję o tym, że pokryta zostaje strata tylko w myśl 

ustawy o działalności leczniczej Rada podejmuje uchwałę o tym, że albo pokrywa stratę 

szpitala albo podejmuje decyzję o likwidacji jednostki. Taką kwestię przerabialiśmy zarówno 

w roku 2020 jak i  2019. Przypomnę, że w roku 2019 Rada podjęła uchwałę w sprawie 

pokrycia straty netto w wysokości 4 mln 802 481 taką samą decyzję Rada podjęła w roku 

2020, w którym wskazała Zarządowi, żeby pokryć stratę za rok 2019 w wysokości 1 mln 9 

tyś., odnosząc się do kwot Szanowni Państwo strata netto za rok 2018 4 mln 800 strata netto 

za rok 2019 1 mln 9 tyś., czy jest spadek, czyli mniejsza strata o 3 mln 793 tyś. To o tym 

Zarząd i Starosta mówił jako poprawie kondycji finansowej szpitala, odnosząc się do pokrycia 

straty za rok 2 tysiące to Szanowni Państwo ta strata już została pokryta bo ostateczny termin 

pokrycia straty upływał 31 marca 2020 roku, strata za rok 2020 termin ostateczny pokrycia tej 

strat, jeżeli przepisy się nie zmienią to jest koniec maja 2021 roku, dziękuję.  

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Dziękuję bardzo, za wyjaśnienie to jeszcze pan Wicestarosta Kurpis chciał zabrać głos bardzo 

proszę. 

 

Wicestarosta Marek Kurpis: 

Ja spróbuje w sposób bardzo taki prosty powiedzieć, bo ja nie rozumiem, jakby filozofii pana 

radnego Kusego, natomiast Tomku, co roku przyjmujemy, głosujemy nad sprawozdaniem z 

planu finansowego wykonania planu finansowego szpitala i w uproszczeniu, jeżeli mówimy, 

że 8 mln było straty za rok 2018, 4 mln za 2019, to niezależnie czy będziesz od tego odliczał 

amortyzację, czy nie będziesz się wdawał w szczegóły to ta różnica jest tak czy tak wyjdzie ci 

3 mln 700 tyś. To jest kwestia tylko liczenia, natomiast zgodnie z przepisami my pokrywamy 

tak jak powiedziałeś stratę gotówkową, czyli sytuację, w której po odliczeniu amortyzacji 
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musimy tę stratę pokryć niezależnie od tego jak liczymy czy z amortyzacją bez różnic jest 3 

700 i to jest właśnie praca dyrektora, który tą stratę zmniejszył dziękuję. 

 

Radny Tomasz Kusy: 

Adwocem zdanie chciałem. 

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Dosłownie zdanie, żebyśmy mogli dać też szansę innym.  

 

Radny Tomasz Kusy: 

Marku to co, nazywałeś filozofią to jest matematyka. I 5 do 1 równa się 6 dziękuję. 

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Dziękuję bardzo, kolejnym radnym, który chciał zabrać głos, jest pan Płonka bardzo proszę. 

 

Radny Paweł Płonka: 

Dziękuję bardzo, za głos panie Starosto ja chciałem tylko zapytać w kwestii mostu na ulicy 

Piaskowej czy otrzymaliśmy jakieś informacje zwrotne jak daleko jest posunięty wniosek w 

ogóle żeśmy otrzymali jakąś informację odnośnie finansowania remontu tego tego mostu na 

ulicy Piaskowej dziękuję. 

 

Starosta Grzegorz Swoboda: 

Nie mam takiej informacji jeśli można Panie Przewodniczący wstąpiłem do Prezydenta 

Miasta Racibórz o partycypację w kosztach projektu tego obiektu mostowego, więc tutaj jeśli 

będzie taka informacja to od razu państwu przekażę mam nadzieję, że uda się pozyskać na ten 

cel tak jak zakładaliśmy z rezerwy celowej środki na poprawę właśnie bezpieczeństwa tego 

obiektu mostowego, jeśli przyjdzie zapewne, jak najprędzej państwa poinformuje dziękuję.  

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Dziękuję bardzo, głos także prosiła pani Elżbieta Biskup. Pani Elżbieto czy pani nas słyszy i 

czy panią słychać. Pani Elżbieto. Czy panią słychać, bo proszę pani o zabranie głosu w tym 

punkcie tylko nie słychać panią, pani Elżbieto. Pani Elżbieto nie słychać panią, więc nie 

słyszymy co pani mówi, więc trudno nam kontynuować zapytanie, bo nie słychać.  

 

Starosta Grzegorz Swoboda: 

Jeśli jest taka potrzeba to bardzo proszę, żeby pani Ela na piśmie złożyła to chętnie 

odpowiemy.  

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Czy jeszcze ktoś z państwa radnych w tym punkcie obraz chciał zabrać głos. Jesteśmy w 

punkcie interpelacji zapytania radnych. Nie widzę zgłoszeń.  
 

Ad 19. Wystąpienie Komisji Uchwał i Wniosków 

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Przechodzimy do kolejnego punktu, wystąpienie Komisji Uchwał i Wniosków. Czy Komisja 

Uchwał i Wniosków jakieś wnioskuje z czymkolwiek. 
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Radny Paweł Płonka: 

Po obserwacji całej naszej sesji stwierdzam, że nie było żadnych wniosków do Komisji 

Uchwał i Wniosków, dziękuję bardzo. 

 

Ad 20. Wolne wnioski i informacje 

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Kolejny punkt obrad, Wolne wnioski i informację, czy w tym punkcie obrad ktoś z państwa 

radnych chciałby zabrać głos. 

 

Starosta Grzegorz Swoboda: 

Szanowni Państwo jeśli można pewna informacja o której  już mówiłem nasze 6 naszych 

obiektów w których znajdują się dzieciaki, młodzież chcielibyśmy się włączyć akcję 

mikołajkową zachęcam do kontaktu, Panie odpowiedzialne z biura, biura Zarządu. Zachęcam 

wszyscy znacie jeśli taka możliwość to zachęcam do udziału w wyżej wymienionej akcji, 

dziękuję. 

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Dziękuję bardzo o głos prosi także pan Artur Wierzbicki w tym punkcie obrad i pan Dawid 

Wacławczyk też zgłasza. Panie Arturze bardzo proszę i potem pan Dawid. 

 

Już chwileczkę. Proszę panie Arturze. 

 

Radny Artur Wierzbicki: 

Dziękuję Panie Przewodniczący, chciałem tutaj dzisiaj wspominaliśmy pana śp. Norberta 

Mikę i chciałem tylko dużo rzeczy można mówić, miałem styczność z panem Norbertem 

Miką od szkoły podstawowej, rewelacyjny nauczyciel, potem poznałem jako samorządowca, 

potem jako, jako naukowca, ale tutaj jak już jesteśmy chciałem wspomnieć, że pan dr Norbert 

Mika nie dokończył książki, którą, która się jest, która trafiła jeszcze za jego życia do 

wydawnictwa Avalon, to nie jest reklama tylko zawsze z nią współpracował i w tym roku 

ukaże się w tym roku prawdopodobnie jeszcze na przed Bożym Narodzeniem, albo ciut 

później książka o Tatarach w okresie Średniowiecza, książka była recenzowana przez prof. 

Baczkowskiego oraz konsultowana przez mediewistów na Ukrainie, Czechach i Serbii, tutaj 

sobie zapisałem. Książka zapowiada się jako dzieło, które nie przejdzie bez echa przez 

środowisko naukowców i po prostu pan Norbert we wszystkich możliwych archiwach był w 

Kijowie, Pradze gdzieś na na Bałkanach. To jest jednak oczko, aczkolwiek jest kontynuacja 

czy szerszy, szerszy temat książki, którą wydał już w innym wydawnictwie w 2002 Racibórz 

w obliczu najazdów tatarskich Tylko zwracam uwagę na dzieło, które wyjdzie po śmierci, 

bardzo dziękuję za uwagę. 

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Dziękuję panie Arturze. Pan Dawid chciał zabrać głos, ja tylko Dawidzie proszę Cię, żebyś 

tak wolniej mówi to wtedy lepiej słychać jak za szybko się nakładają. Panie Dawidzie.  

 

Radny Dawid Wacławczyk: 

Robimy próbę czy jak tak mówię to jestem zrozumiały. 

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Znaczy powoli jak mówisz to jesteś zrozumiały. 
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Radny Dawid Wacławczyk: 

Ja właściwie ze względu na te kwestie techniczne nie chcę już wracać do strategii, natomiast 

mam pytanie lub też wniosek właściwie w oby dwóch punktach. Mógłbym wystąpić. 

Zauważam, że strategia kończyła nam się, i pytanie jest takie. Tu, kiedy ruszą pracę nad nową 

strategią, dlatego że no chyba nie możemy sobie pozwolić jako rada, ani jako urząd 

funkcjonowania bez strategii.  

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Jeśli oczywiście. Zapytanie, oczywiście panie Starosto proszę o zabranie głosu.  

 

Starosta Grzegorz Swoboda: 

A więc jeśli można to Szanowni Państwo oczywiście cieszę się, że pytanie padło, my 

wyprzedzająco wykonujemy wszystkie ruchy stąd również strategia. Szanowni Państwo 

analizujemy dostosowanie strategii jeśli czekamy na kierunek przede wszystkim w jakim 

pójdą nowe środki gminy, żeby dostosować do aktualnych potrzeb naszego powiatu wiemy, 

że Racibórz już również jutro nie wiem, może pan tez jest autorem, ale również przyjmuje 

strategie czy przyjmują działania do kierunku w którym Racibórz pójdzie na lata do 2030 

roku, a my też oczywiście chcemy taką strategię opracować, jeśli będzie taka potrzeba. 

Dzisiaj Szanowni Państwo strategia jest nie obligatoryjna i wiąże się z kosztami, oczywiście 

deklaruję tutaj, że czynimy działania w tym kierunku, żeby taką strategię opracować jeśli 

będzie potrzeba i będą z tym związane możliwości pozyskania środków zewnętrznych to 

powinniśmy również jako Rada zlecić takie działanie firmie, która opracuje. Dzisiaj jak 

państwo wiecie była nowelizacja tej uchwały dotyczącej strategii wiąże się przede wszystkim 

z szerokim wachlarzem strategii konsulatacyjnej w powiecie i wiąże się również gdzieś  tam z 

działaniami poszczególnych gmin, na co my jako powiat chcemy mieć wpływ. 

Wyprzedzająco tak jak mówię, pamiętamy wierzymy i liczymy i zajmiemy się wszystkim 

czym powinniśmy się zajmować, dziękuję. 

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Dziękuję bardzo. O zabranie głosu proszę pan Tomasz Cofała bardzo proszę. Panie Tomaszu. 

 

Radny Tomasz Cofała: 

Ja w tym temacie, który został poruszony przez radnego i pan Starosta go kontynuuje. O ile 

mogę doradzić coś, było zabrać głos, to chciałbym zwrócić uwagę na pewną kwestię. 

Przepisy dotyczące nowej strategii zostały uchwalone w miesiącu lipcu, ale one dopiero teraz 

zaczynają wchodzić, tak jak pan Starosta powiedział szeroka konsultacja społeczna jest 

priorytetem, który tam został dodany. Co się wydarzyło, wydarzyło się tak, że niektóre gminy 

już zaczął wcześnie opracowywać strategie w tej chwili zostały zaskoczone nowelizacją, a 

kolejne przepisy nowelizacji  wejdą dopiero 3 miesiące od ogłoszenia od daty ogłoszenia w 

Dzienniku Ustaw, dlatego tak pan Starosta powiedział tutaj jak radny też wcześniej mówił. 

Jest to wydaje się zasadne przede wszystkim przy tym będziemy mogli sięgać po środki 

unijne, ale wykazałbym się troszeczkę wstrzemięźliwości żeby po prostu. Nie robić także 

będzie za chwilę poprawiali strategię o nowe przepisy, które mogą być, albo mogą się 

pojawić, więc trochę cierpliwości, a wiem, że też pozostałe gminy nie są na tym etapie, żeby 

już uchwalać swoje nowe strategię, nie zaszkodzi nam a myślę, że bardziej pomoże, tym 

bardziej że jest to naprawdę szeroki zapisana szeroka konsultacja, która powinno się odbyć 

szerokim echem w naszym powiecie, dziękuję. Dziękuję bardzo. 
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Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Czy w tym punkcie ktoś jeszcze chciał zabrać głos. Ja wiem, że pani Ela chciała, pan Dawid 

tutaj pisze, ale pani Ela nie słychać pani Elę, więc głos nie jest możliwy do realizacji. Nie 

widzę zgłoszeń pozwólcie sobie, że jeszcze sam sobie oddam głos. Chciałem poinformować, 

że korespondencja wpływająca w okresie między sesyjnym znajduje się do wglądu w 

Wydziale Organizacyjnym. Państwa radnych zapraszam do zapoznania się z tą 

korespondencją, także chciałem poinformować, że kolejna sesja Rady Powiatu Raciborskiego 

odbędzie się 22 grudnia 2020 roku o godzinie 15.00 w Starostwie Powiatowym w Raciborzu, 

czyli przed świętami Bożego Narodzenia. Czy będzie stacjonarna czy zdalna czas pokaże 

trudno mi dzisiaj zadecydować. Zgodnie z przyjętym planem pracy Rady Powiatu 

Raciborskiego na rok 2020 tematem kolejnej sesji będzie Budżet Powiatu Raciborskiego na 

2021 rok, a także jeśli chodzi o komisję wiadomo, że tradycją było, że zawsze było wspólne 

posiedzenie wszystkich komisji celem dyskusji nad budżetem jest taka wstępna data że, 

gdyby było posiedzenie wspólne bezpośrednie, nie zdalne tylko gdzie można było się spotkać 

bezpośrednio to wstępnie 17 grudnia jako tj. czwartek, jako termin wspólnego posiedzenia 

komisji czy będzie to realne, bo ta komisja ma sens jeśli ona będzie realnie, gdzie wszyscy 

będziemy mogli się spotkać, czy będzie zdalnie myślę, że chwilkę poczekamy i czas nam 

pokaże na ile te możliwości bezpośredniego i przeprowadzenie komisji tutaj na miejscu 

poprzez pryzmat covidu będą, będzie to realne. Myślę, że wyczerpaliśmy punkt wolne 

wnioski i informację.  

 

Ad 21. Zakończenie sesji 

 

Przewodniczący Rady Adam Wajda: 

Przejdziemy do ostatniego punktu, czyli zamknięcia 23 sesji Rady Powiatu Raciborskiego, 

jest godzina 17.10 bardzo dziękuję państwu radnym za udział i mieszkańcom za śledzenie 

sesji przez internet, dziękuję. 
 

 

Stenogram opracowała: 

Inspektor OR 

Magdalena Kolorz      Przewodniczący Rady  

         Adam Wajda 
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